
 PREDSJENIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21 14:25:08) 
 
 Poštovane koleginice i kolege poslanici, krećemo sa radom.  
 Kako je primjenom elektronskog sistema za glasanje 40 poslanika je u sali, kao i primjenom 
bezbjedno informacione-komunikacione tehnologije putem koje će učestvovati on-line dva 
poslanika, što znači 42 poslanika, saglasno članu 90 stav 1 i 3 i članu 222b stav 1 Poslovnika 
Skupštine, utvrđeno da postoji kvorum potreban za početak sjednice, jer je prisutna većina 
ukupnog broja poslanika, otvaram Drugu sjednicu Prvog redovnog zasijedanja u 2021. godini 
Skupštine Crne Gore 27. saziva.  
 Podsjećam da sam sazvao Skupštinu na ovu sjednicu i dnevni red predložio saglasno 
Poslovniku Skupštine i dogovoru u Kolegijumu predsjednika Skupštine.  
 Prije nego pređemo na glasanje o predlogu dnevnog reda imamo par proceduralnih 
obaveza.  
 Prva, poslanici Sđan Pavićević i Radoš Zečević obavijestili su da saglasno članu 222a stav 
2 Poslovnika Skpštine postoje razlozi za učestvovanje u radu sjednice na daljinu putem bezbjedne 
informaciono-komunikacione tehnologije jer im je ograničena sloboda kretanja od strane 
nadležnog organa usljed primjene mjere zaštite stanovništva od zaraznih bolesti u vanrednoj 
situaciji izazvanoj epidemijom kovid-19. 
 Dva, obavještavam vas da je Asim Andrić podnio ostavku na funkciju zamjenika člana 
Državne izborne komisije Crne Gore pa objavljujem da saglasno Poslovniku Skupštine Skupština 
konstatuje ostavku čime mu prestaje funkcija zamjenika člana Državne izborne komisije Crne 
Gore. 
 Tri, treba da usvojimo zapisnike sa Prve, Treće i Četvrte sjednice Drugog redovnog 
(jesenjeg) zasijedanja u 2020. godini. 
 Da li neko od poslanika ima primjedbe na naki od ovih zapisnika? Razumio sam da nema. 
 Saglasno Poslovniku Skupštine konstatujem da su usvojeni zapisnici sa Prve konstitutivne 
sjednice, Treće i Četvrte sjednice Drugog redovnog (jesenjeg) zasijedanja u 2020. godini. 
 Prelazimo na glasanje o predlog dnevnog reda koji imate u sazivu. 
 Poslanici u Velikoj sali glasaće upotrebom elektronskog sistema za glasanje, a poslanici 
koji odlučuju na sjednici van sjedišta Skupštine putem bezbjedne informaciono-komunikacione 
tehnologije. 
 Proceduralno, poslanik Nimanbegu. 
 
 
 GENCI NIMANBEGU (31.03.21 14:27:27) 
 
 Zahvaljujem predsjedniče. 
 Ja se pozivam na proceduru u vezi člana 90 našeg Poslovnika, a to se tiče utvrđivanja 
kvoruma. Moje prisustvo ovdje kao jedinog člana ispred opozicije ne znači davanje podrške većini 
ili opoziciji, nego jedan odgovoran pristup i principijelan pristup radu Skupštine. 
 Kako na današnjem dnevnom redu nema ni jedne diskutabilne tačke i u principu ono što 
ćemo danas glasati su tačke koje će eventualno pomoći, nadamo se da će pomoći poboljšanju 
odnosa u Crnoj Gori i rada ove skupštine. Ja kao poslanik koji nemam klub, na neki način sam, 
osim iz dijela DPS-a koji su nam ustupili mjesto kao predstavniku jedne izborne liste u toku 
utvrđivanja članstva u međunarodnim organizacijama i u odborima sam na neki način ostavljen sa 
strane što znači da je možda odgovor, nije odgovoran odnos kolega iz opozicije prema 
predstavniku jedne izborne liste. Posebno što ova izborna lista predstavlja manjinu, albansku 
manjinu i cijenimo da bilo u POSP-u, bili u jakim međunarodnim organizacijama kao što je NATO, 
delegacija je bilo mjesta i za pripadnike Albanske liste. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21 14:28:59 
 
 Zahvaljujem poslaniku Nimanbegu na intervenciji na iskazanom demokratskom kapacitetu 
koji sam svakako i očekivao od njega. 



 Stavljam na glasanje predlog dnevnog reda u cjelini. Izvolite elektronskim putem prvo 
kolege u sali, nakon toga ćemo preći na kolege koji su putem informaciono-komunikacione 
tehnologije. 
 Kolega Pavićeviću, molim Vas da se izjasnite putem informaciono komunikacione 
tehnologije kako glasate o predlogu dnevnog reda? 
 
 
 SRĐAN PAVIĆEVIĆ (31.03.21 14:30:11) 
 
 Glasam za. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21 14:30:11) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poslaniče Zečeviću molim i Vas da se izjasnite o predlogu dnevnog reda. 
 
 
 RADOŠ ZEČEVIĆ (31.03.21 14:30:18) 
 
 Glasam za. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21 14:30:19) 
 
 Zahvaljujem. 
 Konstatujem da su glasala 52 poslanika, 52 za, bez glasova protiv i uzdržanih, pa 
objavljujem da je za sjednicu utvrđen sljedeći dnevni red - Izbor i imenovanja. Jedna tačka 
dnevnog reda. 
 Prelazimo na rad po dnevnom redu. 
 U okviru ove tačke imamo sljedeće:  
 1. Imenovanje generalnog sekretara Skupštine Crne Gore. 
 Napominjem da je prethodnom generalnom Sekretaru Skupštine Aleksandru Jovićeviću 
mandat istekao juče 30. marta 2021. godine. 
 2. Razrješenje zamjenice generalnog sekretara Skupštine Crne Gore; 
 3. Imenovanje dvije zamjenice generalnog sekretara Skupštine Crne Gore. 
 Takođe napominjem da je prethodnom zamjeniku generalnog sekretara Skupštine, 
Mersudinu Grediću, mandat istekao juče, 30. marta 2021. godine. 
 4. Predlog odluke o izboru predsjednika zamjenika predsjednika i članova Odbora za 
sveobuhatnu izbornu reformu, 
 5. Predlog liste za imenovanje jednog člana Savjeta Agencije za elektronske medije po 
ovlašćenom predlagaču; 
 6. Predlozi odluka Administrativnog odbora koje se tiču promjena u sastavu radnih tijela. 
 Idemo redom kako sam i najavio - Imenovanje generalnog sekretara Skupštine Crne Gore. 
 Podsjećam da saglasno članu 27 Poslovnika Skupštine generalnog sekretara imenuje i 
razrješava Skpština na predlog predsjednika Skupštine. 
 Generalni sekretar imenuje se na period od četiri godine, a  predlog za imenovanje sadrži 
ime i prezime kandidata, kraću biografiju i obrazloženje.  
 Saglasno članu 29 stav 5 Poslovnika Skupštine za svoj rad generalni sekretar Skupštine 
odgovoran je Skupštini. 
 Shodno Poslovniku Skupštine podnio sam predlog da se za generalnog sekretara 
Skupštine Crne Gore imenuje Aleksandar Klarić. 
 Otvaram pretres i koristim pravo da kratko obrazložim predlog. 
 Dobili ste Predlog za imenovanje generalnog sekretara Skupštine Crne Gore. Kao što sam 
rekao predložio sam da za generalnog sekretara Skupštine Crne Gore, u naredne četiri godine 



imenujemo Aleksandra Klarića. 
 Pročitaću kratko obrazloženje. 
 Gospodin Klarić rođen je 10. oktobra 1994. godine u Kotoru. Proglašen je za đaka 
generacije u Osnovnoj školi "Stefan Mitrov Ljubiša", a nosilac je diplome "Luča" Gimnazije "Danilo 
Kiš" u Budvi za izuzetne rezultate u učenju. Diplomirao je na Fakultetu političkih nauka 
Univerziteta u Beogradu smjer - Međunarodna politika.  
 Od 2017. godine studije nastavlja na master programu - Evropska politika i upravljanje 
krizama na Univerzitetu u Beogradu. Master rad pod nazivom "Značaj i uloga lokalne samouprave 
u Evropskoj uniji danas" uspješno je odbranio 2018. godine sa ocjenom 10. Od 2018. godine 
školovanje nastavlja na doktorskim studijama politikologije na Fakultetu političkih nauka 
Univerziteta u Beogradu, gdje se trenutno nalazi na trećoj godini. 
 Radni angažman je započeo 2015. godine u  Centru za međunarodnu javnu politiku gdje je 
obavljao funkciju predsjednika organizacije. Učestvovao je u brojnim projektima i konferencijama 
iz oblasti međunarodne politike i nevladinog sektora. Posebno se interesuje  za oblast 
međunarodnih odnosa i diplomatiju. Od oktobra 2020. godine obavlja funkciju  savjetnika 
predsjednika Skupštine Crne Gore. Radi se o mladom, obrazovanom, energičnom čovjeku, koji 
ima organizacione i menadžerske sposobnosti. Vjerujem da su svi koji su imali prilike da se u ovih 
pola godine od kad obavlja funkciju savjetnika predsjednika Skupštine uvjere u ono o čemu sam 
govorio. Što se tiče mene i što se tiče vjerujem svih onih koji ćemu dati podršku danas, želim mu 
uspješan rad, vjerujem da ćemo biti partneri u ovom procesu. Nema problema navikli smo mi, 
imamo mi demokratskog kapaciteta, gospodine Martinoviću. Nadam se da ćemo biti partneri i u 
ovom procesu i da će gospodin Klarić doprinijeti da zajednički podižemo i jačamo ulogu Skupštine 
Crne Gore. Zahvaljujem vam na pažnji. 
 Imajući u vidu da smo na Kolegijumu negdje dogovorili i da na Kolegijumu nije bilo 
interesovanja za diskusiju.  
 Ja ću svakako formalno upitati. 
 Da li neko želi riječ? Ukoliko ne želi, ja ne želim završnu riječ i konstatujem da je pretres 
završen. 
 Izvolite, poslanik Brajović. 
 
 
 IVAN BRAJOVIĆ (31.03.21 14:35:07) 
 
 Predsjedniče Bečiću, poštovane kolege i koleginice, 
 Osjećam ljudsku obavezu, a i profesionalnu obavezu da samo kratko se zahvalim na 
doprinosu dosadašnjem generalnom sekretaru u ove četiri godine. Da kažem da sam imao 
zadovoljstvo da vrlo neposredno sarađujem sa njim u ove četiri godine. O ovome smo se 
dogovorili na Kolegijumu, jer zaista mislim da je to sasvim pristojno da kažem i za njega i za 
zamjenike sekretara, ako se oboje danas promijene, da kažem da mi je bilo zadovoljstvo da 
sarađujem i da im treba odati priznanje da ne bude da ispratimo nekoga, a da bar riječ korektno o 
njemu ne saopštimo.  
 Hvala mu na doprinosu i nadam se da će na nekim drugim mjestima da ostvaruje uspješno 
svoj profesionalni i lični integritet. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21 14:36:01) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Brajoviću, dogovorili smo se juče na Kolegijumu da poslanik Brajović 
kao bivši predsjednik Skupštine ima mogućnost minut da se obrati u odnosu na ovo pitanje. 
 Sada idemo na glasanje. Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika. 
 Stavljam na glasanje - predlog da se za generalnog sekretara Skupštine Crne Gore 
imenuje Aleksandar Klarić. Izvolite prvo poslanici u sali elektronskim putem. 
 Poslaniče Pavićeviću, Vaše izjašnjenje povodom ovog predloga je? 
 
 



           SRĐAN PAVIĆEVIĆ (31.03.21.) 
 
 Glasam za. 
 

PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21.) 
  

Zahvaljujem. Poslaniče Zečeviću kako Vi glasate u odnosu na pomenuti predlog? 
 
RADOŠ ZEČEVIĆ (31.03.21.)  
  
Glasam za.   

 
PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21.) 
 
Zahvaljujem. 

 Konstatujem da su glasala 64 poslanika, 43 za, jedan protiv i 20 uzdržanih, pa objavljujem 
da je Skupština usvojila predlog i za generalnog sekretara Skupštine Crne Gore imenovala 
Aleksandra Klarića. 
 U svoje i vaše ime mu čestitam na imenovanju i želim uspješan rad. 
 Idemo na drugo pitanje. 
 Razrješenje zamjenice generalnog sekretara Skupštine Crne Gore. 
 Podsjećam, da saglasno članu 29 stav 3 Poslovnika Skupštine zamjenika generalnog 
sekretara Skupštine imenuje i razrješava Skuština na predlog predsjednika Skupštine.  
 Predsjednik Skupštine podnio je predlog da se Marija Mirjačić razriješi funkcije zamjenice 
generalnog sekretara Skupštine Crne Gore. 
 Otvaram pretres. 
 Ja neću saglasno dogovoru sa Kolegijuma koristiti sada pravo na obrazlaganje predloga, 
dostavljen je naravno kako i priliči saglasno Poslovniku, i u pisanoj formi obrazloženje. Na 
Kolegijumu smo se dogovorili da u ime Kluba DPS-a imamo jedno kratko obraćanje, da nakon 
toga, ako bude potrebe dam završnu riječ i da idemo dalje sa radom. 
 Šef poslaničkog Kluba, kolega Živković, izvolite. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (31.03.21 14:38:14) 
 
 Hvala  predsjedniče Bečiću. 
 Poštovane koleginice i kolege, poštovani građani i građanke Crne Gore, 
 Imao sam potrebu, pošto smo se dogovorili na Kolegijumu vezano za rezrješenje zamjenice 
generalnog sekretara Marije Mirjačić, dobio sam ovo obrazloženje, imao sam potrebu zbog 
obrazloženja da reagujem. Naravno i u odnosu na ono što je profesionalni odnos koleginice 
Mirjačić bio u prethodnom mandatu.  
 Vjerujem da je ona, da kažem svojom vokacijom, a nakon toga i svojim profesionalnim i 
odgovornim odnosom na poziciji zamjenice generalnog sekretara u potpunosti odgovorila svom 
zadatku. Evo, imali smo i priliku da čujemo od bivšeg predsjednika Skupštine, gospodina Brajovića 
da su i generalni sekretar i zamjenici generalnog sekretara na kvalitetan način odrađivali svoj dio 
posla. Ono zbog čega se ne bih složio konkretno u ovom obrazloženju jeste da dolazi zbog 
razrješenja zbog sjednice koja se održala 28. decembra 2020. godine kada na sjednici nijesu 
prisustvovali pedstavnici opozicije. Iz dobro poznatih razloga znamo koji su bili navedeni u kršenju 
Poslovnika i vjerujem da je, da kažem obaveza svakog kvalitetnog službenika bilo gdje da rade u 
bilo koju instituciju, a konkretno u Skupštini Crne Gore bila da upozori naravno i rukovodstvo 
Skupštine i svakog drugog pojedinca da je dolazilo do kršenja Poslovnika i da je zbog toga i 
generalni sekretar, kao i zamjenici generalnog sekretara tada nijesu učestvovali konkretno u radu, 
jer je došlo do, iz našeg viđenja kršenja Poslovnika u dijelu utvrđivanja kvoruma. Za tadašnju 
sjednicu nije postojao kvorum i zbog toga smo mi pokrenuli određene inicijative pred Ustavnim 
sudom i vjerujemo da će Ustavni sud ažurno  i da kažem u što skorijem roku donijeti odluke po 



pitanju inicijativa koje podnijeli Ustavnom sudu. Zato kažem da ovi razlozi koji su navedeni za 
razrješenje Marije Mirjačić ovdje ne stoje. 

 U potpunosti  razumijemo i potrebu menadžmenta  Skupštine  da kažem imenuje i 
generalnog sekretara i njegove zamjenike, ali sam imao u potpunosti potrebu da istaknem da je 
Marija Mirjačić i tada svojim profesionalnim i odgovornim odnosom ukazala na kršenje odredaba 
Poslovnika. Tada sjednica Skupštine nije mogla biti održana zbog toga što je Poslovnik koji je tada 
važio prekršen, zbog toga što smo imali jednu koleginicu koja je učestvovala on line u radu, a da 
kažem i odlučivala i ako znači nijesmo imali takve odredbe Poslovnika koje su kasnije usvojene 
zbog toga danas i vodimo spor pred Ustavnim sudom. Na kraju ističem da vjerujem da će Marija 
Mirjačić nastaviti kvalitetno da obavlja neke druge poslove i naravno da istaknem da je njena 
uloga bila ne samo ovdje u Parlamentu nego i drugim međunarodnim organizcijama i da na 
kvalitetan način reprezentovala Skupštinu Crne Gore. 
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21 14:40:56) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Živkoviću. 
 Da li još neko želi riječ? Moram formalno pitati. Kratko kolega Nimanbegu, da bi ispoštovali 
dogovor sa Kolegijuma. 
 
 
 GENCI NIMANBEGU (31.03.21 14:41:06) 
 
 Hvala predsjedniče Bečić. 
 Ja ću veoma kratko.  
 Mislim da gospođa Mirjačić zavređuje da se govori o njenom radu i saradnji koju sam i ja 
kao potpredsjednik Skupštine imao sa njom, moram reći da se radi o jednoj izuzetno mladoj 
profesionalnoj osobi, te s toga ja neću podržati njeno razrješenje. Potpuno poštujući vaše pravo 
koje imate i ne sumnjajući kakva će biti odluka Skupštine. Želim da i njoj i svim profesionalnim 
saradnicima u Skupštini Crne Gore bilo da su zamjenici, pomoćnici, rukovodeći u ovom domu ima 
puno mladih ljudi koji zaslužuju da im se i kaže neki put javno - hvala i ja to činim. Ne samo 
gospođi Miračić nego puno mladih ljudi, puno profesionalnih ljudi koji u ovom domu rade najbolje 
što znaju i umiju, a rade dobro. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21 14:42:07) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Nimanbegu. 
 Da li još neko želi riječ? 
 Poslanik Radunović. Izvolite. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (31.03.21 14:42:17) 
 
 Samo da se ne stekne utisak da ovdje bilo ko ima išta protiv osobe, gospođe Mirjačić lično, 
kao građanku uvažavamo je naravno, ali mora da se zna da to što ste nečiji partijski vojnik može u 
okviru partije da ima značaja i da treba da je štitite i zaštitite i tako dalje. Činovnici u Skupštini 
Crne Gore, službenici, imaju svoj posao i svoje radne zadatke i treba da slušaju one ljude koji 
predsjedavaju Skupštinom i ako dođemo u situaciju, ovo govorim ne zbog gospođe Mirjačić nego 
zbog svih budućih, da nam službenici u Skupštini procjenjuju da li je nešto po Ustavu, da li je 
nešto po zakonu onda nam neće dozvoljavati da glasamo o zakonima koji im se ne sviđaju ukoliko 
procijene da su  protivustavni ili nešto slično. To ne možemo sebi da dozvolimo. Zato je i pored 
korektnog odnosa gospođe Mirjačić koji smo imali sa njom kao službenicom do tog dana ona ovim 
činom zaslužila je da bude razriješena i svaki službenik koji je izabran da radi u Skupštini, a 



smatra da je mnogo bitnije da bude lojalaj partiji. Onog momenta i ovaj generalni sekretar koji je 
danas izabran on treba da bude servis za sve nas ovdje, a ne tumač partijskih interesa. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21 14:43:49) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Radunoviću. 
 Da li još neko želi riječ? Ako ne želi zaključujemo pretres. 
 Evo, ja ću iskoristiti pravo, naravno kratko i u granicama korektnosti prethodnih diskutanata 
da dam završnu riječ. 
 Kao što znate saglasno našem Poslovniku zamjenici generalnog sekretara biraju se na 
period od četiri godine.  
 Poslovnikom nijesu propisani čak uslovi ni za izbor ni za razrješenje. U prethodnom periodu 
potpuno legitimno, to je bila stvar dogovora unutar parlamentarne većine koja je izabrala umjesto 
generalnog sekretara predstavnika SD-a, a na mjestima zamjenika generalnog sekretara 
predstavnicu DPS-a i predstavnika Bošnjačke stranke. 
 Ja sam preuzeo funkciju predsjednika Skupštine 23. septembra i vjerovatno neočekivano 
za mnoge ili suprotno ustaljenoj balkanskoj ili crnogorskoj praksi kako god ko posmatrao, bez 
obzira što se radi o mandatnim funkcijama praktično političkim funkcijama, jer su vezani za 
mandat Skupštine od četiri godine, negdje sam smatrao da treba da nastavimo zajedno da radimo 
i da djelujemo do kraja marta mjeseca kada je isticao mandatni period. Bio sam maksimalno 
korektan. Sarađivali smo korektno i rekao sam da će to ići i funkcionisati na taj način i od mene i 
od strane parlamentarne većine, ako budemo radili u duhu svega onoga što je dobra saradnja, 
poštovanje, međusobno uvažavanje i odnos kakav čini mi se obostrano zavređujemo. 
 Desio se taj čuveni 28. decembar. Uvažene moje kolege iz parlamentarne opozicije, vi ste 
političari, ja sam političar. Vi ste imali legitimno pravo da li se ja slagao sa njim ili ne to je manje 
bitno, vi ste imali pravo na to. Imate pravo na to kad smatate i da protestvujete i da bojkotujete  i 
da pokušate neke vrste ponekad legitimnih političkih opstrukcija, sve je to nešto što je dio potreba i 
razumijevanja kada posmatrate stvari iz ugla opozicije. Kada govorimo o službenicima Skupštine 
Crne Gore i bilo koje institucije u Crnoj Gori oni moraju uvijek i na svakom mjestu isključivo da 
služe instituciji koju predstavljaju. Nevezano za partije, nevezano ko je predsjednik, ko je manjina, 
ko je većina, to se u svim zemljama mijenjalo i mijenjaće se, ali moramo da razumijemo da 
jačajući institucije na taj način čuvamo se međusobno i čuvamo ono što nam je najsvetlije i 
najvrednije, a to je - državu Crnu Goru. 
 Vjerovatno sam jedan od posljednjih ljudi kojim se može imputirati i primisao kao nekom 
političkom revanšizmu. Kao što znate, a mogu da svjedoče i svi poslanici u ovoj Skupštini, a tog 
28. decembra ja sam, što nije opovrgnuto, informisan, saopšteno mi je da generalni sekretar i 
zamjenici ne žele u nastavku sjednice da uđu u plenarnu salu i da mi pruže asistenciju saglasno 
Poslovniku. To je učinila pomoćnica generalnog sekretara. Rekao sam držaću se u granicama 
korektnosti poštujući prethodnike, neću se osvrtati na ono šta je ona proživljavala  tog dana ili 
narednih dana. Od početka, od 23. septembra prema svim službenicima ovog visokog doma bio 
maksimalno korektan. Do današnjeg dana, za skoro sedam mjeseci, ni jedan konkurs nije 
raspisan u ovoj Skupštini, što ne znači da se neće možda ukazati potreba da se jačamo kadrovski. 
Ni jedan čovjek ovdje za ovih sedam mjeseci ili službenik nije dobio otkaz ili kojim slučajem da je 
politički diskriminisan. Vjerujte, evo prvih mjesec dana dok nijesam kao prethodnik uvaženi kolega 
Brajović dobio status i sve ono što pripada štićenu ličnost nijesam koristio ni pravo ovdje ni na 
vozača ni na službeno auto. Čak i sekretarice koje su bile tu su i danas, uvažena koleginica Danka 
Zečević, koja je trenutno tu. Tako da sa moje strane trudio sam se i trudiću se maksimalno 
korektno. Vjerujte mi svi mi politički prolazimo, ali ostaje ono što je ova institucija, snaga ove 
institucije i naša potreba da svi dajemo doprinos njenom jačanju. Time zaključujem završnu riječ i 
zaključujem pretres naravno u odnosu na ovu tačku. 
 Evo izvolite. 
 
 
 GENCI NIMANBEGU (31.03.21 14:48:33) 



 
 Vi možete smatrati da je ovo kršenje procedure. Ja cijenim da poslije Vašeg završnog 
izlaganja samo da dam jednu političku poruku, ne samo Vama nego cijeloj Crnoj Gori. 
 Ako generalni sekretar Skupštine i njegovi zamjenici, ako su Vas tog 28.12. upozorili bili 
usmeno, bilo neusmeno da oni smatraju  da je povreda Poslovnika na način kako je počela 
sjednica 28. onda oni imaju pravo i da ne dođu i da Vam ne pomažu. Izvinite, ako Vam to nijesu 
rekli i nijesu došli bez toga onda Vi imate pravo da tražite razrješenje. Ovo ne kažem da bi ovdje  
bilo kome rekao da je loš i dobar, nego ovakva poruka treba ići prema svim upravama, prema 
svim institucijama drugim, da službenici moraju biti profesionalni, a ako su oni u skladu sa 
prethodnim članom našeg Poslovnika Vas upozorili na to, onda imali su i argumentaciju da ne 
dođu. Ja ne znam da li su to uradili to ćemo ostaviti njima i Vama, ali zato sam htio da dam ovu 
političku poruku. Ne da bi njih branio, nego da bih javnost upoznao. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21 14:49:55) 
 
 Molim Vas, poslaniče Nimanbegu, 
 Evo maksimalno sam bio prema Vama korektan i fleksibilan i ako nije bio dogovor da nakon 
završne riječi, a ja sam zaista birao riječi u ovom obraćanju, imamo sam sigurno sijaset 
argumenata i da na drugačiji način nastupim.  
 Državni službenici ko god bio vlast, ko god bio opozicija, uloge su se mijenjale tako će biti 
dok je svijeta i vijeka, državni službenici moraju da služe institucijama, a ne partiji i to je ključna 
poruka koju mi zajedno moramo da šaljemo na svakom mjestu. Naše je da predsjedavamo, naše 
je da obavljamo nadležnosti koje nam je dao Poslovnik i Ustav, suda je da sudi o našem radu, a 
državnih službenika da služe instituciji. Time zaključujem i prelazimo na odlučivanje. Odlučuje se 
većinom glasova prisutnih poslanika. 
 Stavljam na galsanje predlog da se Marija Mirjačić razriješi funkcije zamjenice generalnog 
sekretara Skupštine Crne Gore.  
 Izvolite, prvo elektronski kolege u sali. 
 Ko je za?  
 Kolega Zečeviću, kako se Vi izjašnjavate u odnosu na ovaj predlog?  
 
 

RADOŠ ZEČEVIĆ (31.03.21.)  
 

Za. 
  

PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21.)  
 

Zahvaljujem. 
 Kolega Pavićeviću, kakvo je Vaše izjašnjenje?  
 

SRĐAN PAVIĆEVIĆ (31.03.21.) 
 

Glasam za. 
PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21.)  

 
Zahvaljujem. 

 Konstatujem da je glasalo 65 poslanika, 41 za, 24 protiv, bez uzdržanih, pa objavljujem da 
je Skuština usvojila predlog i funkcije zamjenice generalnog sekretara Skupštine Crne Gore 
razriješena je Marija Mirjačić. 
 Imenovanje dvije zamjenice generalnog sekretara Skupštine Crne Gore. 
 Podsjećam, da saglasno članu 29 Poslovnika Skupštine, generalni sekretar Skupštine ima 
dva zamjenika, koji im pomažu u radu, zamjenika generalnog sekretara imenuje i razrješava 
Skupština. Na predlog predsjednika Skupštine zamjenik generalnog sekretara Skuštine, imenuje 



se na period od četiri godine, za svoj rad zamjenici generalnog sekretara odgovorni su Skupštini. 
Saglasno Poslovniku Skupštine predložio sam da se za zamjenice generalnog sekretara 
Skupštine imenuju Lidija Grdinić i Milena Vuković-Sekulović. 
 Otvaram pretres i iskoristiću pravo da kratko obrazložim kao i za generalnog sekretara 
predloge za imenovanja zamjenica generalnog sekretara. 
 Znači predložio sam da se za zamjenicu generalnog  sekretara Skupštine imenuje Lidija 
Grdinić. 
 Lidija Grdinić, rođena je 3. septembra 1981. godine u Nikšiću. Diplomirala je na Pravnom 
fakultetu Univerziteta u Podgorici VII/1 nivo kvalifikacije obrazovanja. Dosadašnji radni angažman 
imala je na poslovima stručnog saradnika u Klubu poslanika Socijalističke narodne partije Crne 
Gore i rukovodioca Službe za pravne i opšte poslove Socijalističke narodne partije. U kraćem 
vremenskom periodu nalazila se na stručnom osposobljavanju u advokatskoj kancelariji Urošević 
u Nikšiću. 
  U periodu radnog angažovanja učestvovala je u pripremi tekstova zakona i drugih akata 
izradi poslaničkih pitanja inicijativa i zaključaka, pratila rad pojedinim skupštinskih odbora, 
učestvovala u pripremi okruglih stolova, konferencija za medije i izradi saopštenja. Takođe, bavila 
se organizacijom rada zaposlenih u okviru Službe za pravne i opšte poslove, zastupanjem  pred 
sudovima i nadležnim organima, te obezbjeđenjem zakonitog i efikasnog vršenja poslova u 
postupku primljene zakona i drugih propisa. Govori engleski jezik B1 nivo, kao i ruski jezik B1 nivo.  
 Drugi predlog je da se za zamjenicu generalnog sekretara imenuje Milena Vuković-
Sekulović. 
 Milena Vuković-Sekulović, rođena je na Cetinju 6. maja 1989.godine. Osnovnu i srednju 
školu završila je u Podgorici. Osnovne i specijalističke studije završila je na Univerzitetu Donja 
Gorica na humanističkim studijama smjer - Međunarodni odnosi i diplomatija. Magistarske studije 
završila je na Ekonomskom fakultetu Univerziteta Crne Gore na smjeru Evropske-ekonomske 
integracije, nakon čega upisuje doktorske studije iz oblasti međunarodnih odnosa koje trenutno 
pohađa. Zaposlena kao saradnica u Kancelariji generalnog sekretara u Skupštini Crne Gore. 
Prethodno je bila angažovana u Ministarstvu održivog razvoja i turizma u Sektoru za IPA projekte i 
u Kabinetu ministra. Tokom studija bila je jedna od stipendista Američke privredne komore u toku 
koje je stažirala u kompaniji McCan Erikson. Takođe angažovana je kao asistent na Fakultetu za 
državne i evropske studije na predmetu Međunarodno javno pravo. Pohađala je veliki broj 
seminara i škola, aktivno je učestvovala u više regionalnih projekata. 
 Tokom obrazovanja boravila je na Univerzitetu Konektikat u Sjedinjenim Američkim 
Državama na programu o ljudskim pravima u organizaciji UNESCO-a.  
 Takođe, učestvovala je u projektu West Balkan Curtural Anntena koji je finansiran od strane 
Goethe instituta iz Njemačke. Tokom studija nagrađena je više puta zbog postignutih rezultata u 
toku studiranja od matičnog fakulteta, a takođe je nagrađena studenskom nagradom za izuzetne 
rezultate u studiranju koja se dodjeljuje povodom 19. decembra Dana Opštine Podgorica. Bila je 
student generacije na matičnom fakultetu. Govori i engleski jezik.  

Kao i o predlogu za generalnog sekretara vidite iz biografija da se radi o mladim, 
obrazovanim, sposobnim ljudima  u koje sam siguran da će služiti na časti i ugled ovoj instituciji. 
Zahvaljujem. 
 Sada iako je na Kolegijumu dogovoreno da nije bilo interesanata za diskusiju, ali formalno 
moram pitati da li neko želi riječ? 
 Ukoliko ne želi, ne želim pravo na završnu riječ, konstatujem da je pretres završen i 
prelazimo na izjašnjavanja. Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika. 
 Stavljam na glasanje predlog da se za zamjenicu generalnog sekretara Skupštine Crne 
Gore imenuje Lidija Grdinić.  
 Izvolite elektronski kolege u sali. 
 Kolega Zečeviću, kako se Vi izjašnjavate?  
 

RADOŠ ZEČEVIĆ (31.03.21.)  
 

Glasam za. 
 



PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21.)  
 

Kolega Pavićeviću, kako se Vi izjašnjavate?  
 
SRĐAN PAVIĆEVIĆ (31.03.21.) 

 
  Glasam za.  
 

PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21.)  
 

Zahvaljujem. 
 Konstatujem da su glasala 64 poslanika 42 za, četiri protiv, 18 uzdržanih, pa objavljujem da 
je Skupština usvojila Predlog i za zamjenicu generalnog sekretara Skupštine Crne Gore, 
imenovana je Lidija Grdinić. 
 Stavljam na glasanje predlog da se za zamjenicu generalnog sekretara Skupštine Crne 
Gore imenuje Mileva Vuković - Sekulović. 
 Izvolite elektronski kolege u sali. 
 Kolega Zečeviću, kako se Vi izjašnjavate?  
 

RADOŠ ZEČEVIĆ (31.03.21.)  
 

Glasam za.  
 
PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21.)  
 
Kolega Pavićeviću, Vaše izjašnjavanje? 

 
SRĐAN PAVIĆEVIĆ (31.03.21.) 
 
Glasam za.  
 
PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21.) 
 
Zahvaljujem. 

 Konstatujem da je glasalo 65 poslanika, 42 za, četiri protiv, 19 uzdržanih, pa objavljujem da 
je Skupština usvojila Predlog i za zamjenicu generalnog sekretara Skupštine Crne Gore 
imenovana je Milena Vuković - Sekulović. 
 U svoje i u vaše ime im čestitam na imenovanju i želim uspješan rad. 
 Predlog odluke o izboru predsjednika, zamjenika predsjednika i članova Odbora za 
sveobuhvatnu izbornu reformu. 
 Podsjećam da je Skupština Crne Gore na Četvrtoj sjednici Drugog redovnog zasijedanja u 
2020. godini donijela Odluku o obrazovanju Odbora za sveobuhvatnu izbornu reformu. 
 Administrativni odbor utvrdio je Predlog odluke o izboru predsjednika, zamjenika 
predsjednika i članova Odbora za sveobuhvatnu izbornu reformu. U Odbor za sveobuhvatnu 
izbornu reformu biraju se: Strahinja Bulajić za predsjednika, Predrag Sekulić za zamjenika 
predsjednika, Predrag Bulatović za člana, Branka Bošnjak za članicu, Momo Koprivica za člana, 
Danilo Šaranović za člana, Miloš Konatar za člana, Draginja Vuksanović-Stanković za članicu, 
Dragan Vukić za člana, Daliborka Pejović za članicu, Jovanka Laličić za članicu, Boris Mugoša za 
člana, Kenana Strujić-Harbić za članicu i Genci Nimanbegu za člana. Izvjestilac Administrativnog 
odbora je Vladan Raičević. Razumio sam da ne želi riječ izvjestilac Administrativnog odbora.  

Sada sam dužan da vas samo kratko upoznam sa dogovorom koji je postignut na 
Kolegijumu predsjednika Skupštine. Bilo je nekoliko promjena i na kraju je konačan dogovor sa 
kojim su se pred početak sjednice usaglasili svi šefovi klubova da imamo u ime klubova ili šefa ili 
na nivou ovlašćenog predstavnika kratko do pet minuta izlaganje. Nakon toga omogući ću, to sam 
rekao i kolegama koji nemaju klub ako baš budu insistirali, ako budu imali potrebu dva-tri minuta 



da se kratko obrate i da nakon toga pristupimo zaključivanju rasprave i pristupimo glasanju. 
 Idemo od manjih ka većim poslaničkim klubovima, u ime SDP-a, da li koleginica 
Vuksanović želi riječ? 
 Izvolite koleginice Vuksanović, imate riječ. 
 
 
 VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ DRAGINJA (31.03.21 15:00:48) 
 
 Zahvaljujem predsjedniče Skupštine, poštovane kolege poslanici, uvaženi građani Crne 
Gore, 
 Svima nam je poznato, to i građani znaju da svaki zakon ima dobre i loše norme, ali onaj 
zakon koji je važeći i koji proizvodi pravno dejstvo iako je ponekada loš oslanja se na onu 
poslovicu starih Rimljana koja glasi - Dura lex sed lex, da je i loš zakon dobar zakon, jer se on 
primjenjuje. Upravo zato što postoje pravne norme koje su možda u zakonu, a imamo i one dobre 
koje se ne implementiraju na način kako treba ili se često dolazi do toga da se dešava da pravna 
norma bude izigrana kroz institut fraus legisa to nam upravo daje mogućnost i osnov da možemo 
da pristupimo izmjenama i dopunama važećeg zakona. Sve sa ciljem kako bismo unaprijedili 
postojeća zakonska rješenja, a u određenim oblastima  i pristupali donošenju novih zakona. 
 U Socijaldemokratskoj partiji smatramo da još uvijek građani ne mogu slobodno da glasaju. 
Da li zato što se norme ne implementiraju na pravno relevantan način ili zato što se iste 
zloupotrebljavaju svi znamo i svima je poznato. Kada na putu ka Evropskoj uniji ne možemo da 
obezbijedimo slobodno glasanje za naše građane onda se suočavamo sa situacijom da govorimo 
o činjenici da nema legimiteta u izbornom procesu, a kad nema legimiteta onda ne možemo 
govoriti ni o legalitetu. Onda se sam izborni proces na izborni dan dovodi u pitanje. Zato će 
Socijaldemokratska partija u cilju unapređivanja svih zakonskih rješenja, a na putu 
implementiranja ključnih standarda Evropske unije dati ključni doprinos u reformisanju zakonskih 
propisa u oblasti izbornog zakonodavstva. Sve to da bismo na taj način omogućili građanima da 
tog dana kad je izborni dan potpuno legitimno ostvare svoju volju u odnosu na određene političke 
subjekte i kako bismo nakon toga mogli govoriti, kao jedna država koja treba da pristupi Evropskoj 
uniji, legalitetu izbornog procesa. Zahvlajujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21 15:03:08) 
 
 Zahvaljujem uvaženoj poslanici Vuksanović-Stanković. 
 Sada u ime poslaničkog Kluba Bošnjačke stranke poslanik, Ervin Ibrahimović. Izvolite 
poslaniče. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (31.03.21 15:03:19) 
 
 Poštovani predsjedniče sa saradnicima, koleginice i kolege poslanici, poštovani građani, 
draga dijasporo, 
 Na samom početku da kažem da će poslanici Bošnjačke stranke podržati predožene  
članove u Odboru za sveobuhvatnu reformu izbornog zakonodavstva. Smatramo da treba stvoriti 
uslove da u punom sastavu ovaj Odbor radi i da kroz zajednički dijalog, kompromis i iznalaženje 
onih zakonskih okvira koji će u pravom smislu oslikavati pravdu i istinu, doći i do onih izbora 
odnosno rezultata da se priznaju izbori samim tim dobijamo jedan kvalitetan zakon.  
 Naravno, sa druge strane vjerujem da ćemo uspjeti da time i pokažemo jednu odgovornost 
prema građanima. Jer, ako sve političke partije učestvuju u ovom Odboru, to je dobar kapital, 
dobra poruka građanima da smo spremni da prebrodimo neke razlike, ali ipak da smo spremni da 
radimo u interesu građana i ponovo kažem da dobijemo jedan kvalitetan zakonski okvir koji će biti 
i donijeti kao rezultat priznavanja svih narednih izbornih procesa. Važno je pomenuti da je 
opozicija zadnje rezultate izbora priznala. Spremni smo ispred Bošnjačke stranke vjerujem kao i 
svi ovdje poslanici da unapređujemo izborne zakone i da dođemo do onoga da svi ovi prijedlozi, 



sva ova rješenja koja donesemo budu jedan jači koncenzus svih političkih faktora. Ako ne 
stignemo do takvih rješenja onda nijesmo odgovorili zadatku i da ponovo ti izborni zakoni ne mogu 
dati željeni rezultat.  
 Naravno, sa druge strane, ponavljam, Bošnjačka stranka je svjesna toga i uvijek kao i do 
sada smo davali doprinos u pravcu jačanja dijaloga, razumijevanja, pa i dolaska onih rješenja koja 
su svima prihvatljiva. Zasigurno niko od nas to ne želi i ne očekuje da će bilo koji poslanički klub, 
posebno ne Bošnjačka stranka podržati one inicijative ili ona rješenja koja idu na ugrožavanju 
temeljnih vrijednosti Crne Gore, a to su multikulturalnost, građanska Crna Gora, jedan zajednički 
život i evropski put Crne Gore. Isto tako ne možemo podržati one inicijative koje krše osnovna 
ljudska prava, ona prava da  svaki građanin je jednak, ona prava da građanin može slobodno da 
glasa tog dana.  
 Želimo, kao i svi ovdje vjerujem, da ti spiskovi, da ti registri da sve to što bude trebalo i 
obuhvatao ovaj Odbor za sveobuhvatnu reformu izbornog zakonodavstva bude najkvalitetniji. Ne 
možemo očekivati da glasamo one inicijative koje narušavaju pravo da svaki građanin bude 
jednak. Odavde bih poslao poruku gospodi iz Vlade, da ovaj tekst zakona koji predlažu o 
registrima za prebivalište i boravište ipak razmisle o njemu. Da li nam treba takav zakon, da li nas 
taj zakon spaja, da li polarizuje društvo, da li taj zakon šalje poruku revanšizma, da li taj zakon u 
pravom smislu polarizuje naše društvo? 
 Ponavljam, ako je jedini problem upitnosti izbora ili izbornog zakonodavstva da treba iz 
njega ukloniti pripadnike manje brojnog naroda, onda treba da se upitamo gdje ide naše društvo.  
 Ponoviću, možda nijesu dobro čuli i mislim da će se saglasiti sa mnom sve one 
proevropske partije koje se deklarišu tako. Ako je upitnost rezultata odnosno u kvalitetu izbornog 
rezultata da u njima nema pripadnika manje brojnog naroda koji su na privremenom radu u 
inostranstvu koji studiraju ili iz određenih razloga ne mogu biti ovdje u Crnoj Gori. Mislim da to ne 
treba da je problem Crne Gore. Isto tako, koliko čujem inicijative da ćemo dobiti po kratkom 
postupku odnosno izmijenjati zakon o dobijanju državljanstva onda stvarno mislim da svaki 
dobronamjerni građanin treba da se zabrine gdje ide ovo društvo.  
 Naravno, mi treba da smo otvoreni  za sve dobre ljude, za sve dobronamjerne ljude i za sav 
onaj kvalitet koji treba da doprinese boljitak i prednost Crne Gore. 
 Za kraj ću još jednom odavde jasno poslati poruku. 
 Bošnjačka stranka neće dozvoliti da se kroz ovakve inicijative Crna Gora odrekne od svojih 
najboljih sinova, od svojih najproduktivnijih sinova, a to je svakako naša dijaspora, naši ljudi koji su 
u inostranstvu i nećemo dozvoliti da ovakve inicijative prođu.  
 Naprotiv, sa druge strane šaljemo poruku nemoj da ponovo ovaj Odbor i prije početka za 
sveobuhvatnu reformu izbornog zakonodavstva doživi debakl. Ovdje ponavljam sa početka moje 
diskusije pozivam sve da svi damo i zadnji atom snage da dobijemo one zakone koje će i vrijeme 
potvrditi ne zakone revanšizma i protjerivanja. 
 Zahvaljujem.  
 
 
 PREDSJENIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21 15:08:28) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Ibrahimoviću. 
 Evo sada bih iskoristio pravo prije nego što uzme riječ šef poslaničkog Kluba SD-a da 
poslanik Nimanbegu i ako bude želio poslanik Milačić do tri minuta iskoriste tu mogućnost. 
 Poslaniče Nimanbegu, izvolite. 
 
 
 GENCI NIMANBEGU (31.03.21 15:09:44) 
 
 Hvala još jednom predsjedniče Skupštine. 
 Poštovane koleginice i kolege. 
 Apsolutno pred nama je jedna odluka koja će i kao u prethodnim navratima biti u žiži 
interesovanja javnosti, medija, građana, a i sigurno i nas poslanika koji ćemo biti članovi tog 
Odbora u svakodnevnom radu. Što se tiče predložene odluke samo kratko da ponovim neke stvari 



koje javnost treba da zna i da podsjetim koleginice i kolege poslanike. 
 Nijedan zakonski predlog što se tiče izbora poslanika u Crnoj Gori nije usvojen, a da nije 
imao dvotrećinsku većinu i takav je bio ambijent od ranije. Znači, ne stoji to da je odgovornost 
samo na jednoj strani, odgovornost imaju svi. Izborni procesi u Crnoj Gori su uvijek bili posmatrani 
od strane međunarodne javnosti i uočene su nepravilnosti i mi te nepravilnosti trebamo težiti 
otkloniti. U odluci koja je pred nama po meni fali jedan dio odrednica ili neke stvari koje su 
manjkave. Što je manjkavo? Jedino ako u tumačenju člana 4 mi dođemo do situacije da se ovaj 
Odbor bavi time da su društvene mreže postale jezik mržnje u Crnoj Gori i da se to tretira na ovom 
Odboru onda ćemo doći do nekog rezultata. 
 Poštovane kolege i koleginice, mi moramo taj otrovni prostor, to je javni prostor više, tretira 
te drugačije u Krivičnom zakoniku i u odlukama ove Skupštine. Svaka naša riječ ovdje pa bila i 
najbolja, ona se multiplicira po sto puta po društvenim mrežama. Znate onu izreku da laž ako je 
100 puta izgovorena postane neistina, a laž i netačnost, insinuacije u ovom domu od strane 
političara, od strane medija se multipliciraju tim društvenim mrežama. To je ono, ja ću pokušati da 
uključim u rad ovog Odbora, ako postoji spremnost drugih. 
 Takođe i ono što smo tražili od svih vlada i ove Vlade koja je sada na snazi i ranijih tražit 
ćemo ispred albankse zajednice izmjenu zakona u  dijelu afirmativne akcije. /upadice/ 
 Kolega Bulatović se slaže, ali kolega Bulatović je taj koji je kreirao rješenje i to rješenje je 
Venecijanska komisija cijenila kao rješenje koje je posebno za Crnu Goru što se tiče manjina. To 
rješenje je išlo u dobrobit Hrvatske nacionalne zajednice, ja izražavam žaljenje što oni i sada i 
dalje nijesu ovdje sa nama. Jer taj mandat im se trebao omogućiti na drugi način. /upadice/  I sa 
40 glasova ako treba kolega Radunoviću, jer mi manjine ovdje, mi ako tražimo pravdu, ne tražimo 
zato što ne želimo nešto što nam ne pripada. Tražimo predstavljanje da budemo uključeni u 
procese, a istorijski vi znate kad manjine nijesu bile uključene u procese Crna Gora je išla lošim 
putem. 

Godine 1998. su se manjine jasno uključivale u procese u Crnoj Gori i krenulo je doba, 
kako god vi shvatili i cijenili, krenulo je doba da se mi razvijamo ekonomski, da stižemo do 
samostalnosti, da smo došli do NATO zajednice, koja ova Vlada ne poriče, pa nadam se da 
nećete ni vi, bar po vašem nastupu. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21 15:13:56) 
 
 Privodite kraju poslaniče Nimanbegu. 
 
 
 GENCI NIMANBEGU (31.03.21 15:14:03) 
 
 Tri minuta ako dajete svim klubovima po pet evo napravite tu pozitivnu diskriminaciju i 
prema meni još jedan minut. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21 15:14:36) 
 
 Uvijek sam je pravio, nemam nikakav problem, ali privodite kraju. Izvolite. 
 
 
 GENCI NIMANBEGU (31.03.21 15:15:54) 
 
 Ponavljam kolegama koji su malo tjeskobni kad ja govorim, ja sa žaljenjem to primjećujem 
sa ove moje lijeve strane da nemaju potrebe za tjeskobom jer ja predstavljam jednu izbornu listu, 
to je puno veći legimitet u ovom slučaju, pošto je i manjinska plus.  
 Što podržavamo, a to moramo svi znati - definisanje da lokalni izbori u državi budu u 
jednom danu. Ja cijenim da lokalni izbori budu u istom danu eventualno da se to uredi možda i sa 
parlamentarnim izborima iz razloga da ne idemo iz procesa u proces koji onemogućava rad 



Skupštine. Evo imali smo nikšićke izbore pa Skupština nije radila zbog toga. Imat ćemo izbore u 
Herceg Novom, pa Skupština neće raditi zbog toga i da bih dozvolio i vama da kažete svoje 
mišljenje. Cijenim da ovaj Odbor će dati bolji rezultat nego prethodni, ali rok koji je utvrđen i 
izglasan je prekratak, rok do 30. juna nije realan jer već ulazimo sjutra je 1. april, tako da možda i 
na sljedećoj Skupštini izmijenimo rok, bolje sad na početku nego da poslije dolazimo do toga, da 
nas i građani i mediji prozivaju da mi ne završavamo svoj posao. 
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21 15:15:55) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Nimanbegu. 
 Poslanik Milačić, tri minuta. Izvolite. 
 
 
 MARKO MILAČIĆ (31.03.21 15:16:01) 
 
 Samo par stvari. 
 Promislim da se svi baš pravimo previše fini, lijepo zvuči Odbor za sveobuhvatnu izbornu 
reformu, ali što više DPS-ovaca u Odboru za sveobuhvatnu izbornu reformu to manje izborne 
reforme. Vi ste imali 30 godina priliku da napravite neke reforme u izbornom zakonodavstvu, a 
vrhunac vaših reformi je Migo Stijepović, koverta i 100.000 eura. To je vaša reforma izbornog 
zakonodavstva u jednoj slici i u jednom gestu. Mi smo čuli sada i od kolege Ibrahimovića koji je 
kazao da Bošnjačka stranka neće dozvoliti da se Crna Gora odrekne svojih najboljih sinova i da 
neće dozvoliti  da se ovaj Odbor doživi debakl. Upravo ovakvim vašim pristupom vi radite na tome 
da ovaj Odbor doživi debakl. Želim isto tako da kažem, da se ni Prava Crna Gora neće odreći 
svojih najboljih sinova, ne mislim u porodičnom smislu nego u figurativnom smislu. Upravo su Srbi 
u ovoj zemlji najviše bili šikanirani svih ovih godina koji su živjeli, a imali su najveće i najbliže 
porodične veze živjeli su ili u Srbiji ili u regionu, nijesu mogli da glasaju. Znate li šta je razlika 
između tih naših najboljih sinova u tome što su jedni naši najbolji sinovi podržavali mafiju 
dominantno, a ovi drugi naši najbolji sinovi, ovdje govorim o onima o kojima govorim ja ispred 
Prave Crne Gore se borili za slobodu koju smo i dobili.  

Znam da mi treba da zvučimo lijepo, znam da lijepo zvuči priča o dijalogu, ali nema dijaloga 
sa vama na ovoj temi, vi ste mašina za prekrajanje izborne volje. Od trenutka kada se završe 
izbori u 20.00 h te nedjelje, kada pođete kući sjutra ujutru vi počinjete opet sa tom mašinom i 
radite u vašim resorima i radili ste hvala bogu u vašim ministarstvima, u vašim firmama, kako biste 
za četiri godine ugušili ovu zemlju, okupirali ovu zemlju, okupirali sve građane ove zemlje.  
 Zbog toga mislim da lijepo to zvuči i ja se na neki način radujem ovom Odboru, ali znam 
dobro da u Odboru gdje sedam poslanika je iz parlamentarne većine i sedam poslanika iz 
parlamentarne opozicije, na čelu sa DPS-om, ne možemo doći do ključnih rezultata. Ključni 
rezultati će doći u onim segmentima koji mogu da riješe ovo i ja se nadam da ćemo brzo doći do 
toga, a to je slobodno Tužilaštvo i sada već oslobođena Uprava policije i druge institucije, nema 
drugog načina da se mi riješimo ovih problema nego putem Tužilaštva, putem procesuiranja, 
putem hapšenja. Da oni ljudi koji su upravo radili ovo ... 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21 15:19:17) 
 
 Privodite kraju poslaniče Milačiću. 
 Poslanik Nimanbegu je ipak predstavnik izborne liste i manjinske izborne liste i tako da ne 
možemo praviti usporedbu, privodite kraju, nemojte zloupotrebljavati moju korektnost. Izvolite. 
 
 
 MARKO MILAČIĆ (31.03.21 15:19:33) 
 



 Dakle, znate li kada ćemo mi riješiti izborno zakonodavstvo i kada ćemo napraviti reformu 
ovog zakonodavstva? Kada gospodin Stijepović završi iza rešetaka za ono što je uradio, a čitava 
Crna Gora vidjela. To je sveobuhvatna izborna reforma. Još jednom pozivam sve institucije ove 
zemlje, pozivam i završavam, i Vladu Crne Gore uz veliku pohvalu što se krenulo u to, da riješimo 
pitanje državljanstva. Da velikom broju građana koji žive u ovoj zemlji, koji rade u ovoj zemlji, koji 
plaćaju porez u ovoj zemlji, a koji su stranci, omogućimo da glasaju ako bog da već naredni 
mjesec i u Herceg Novom. 
 Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21 15:20:17) 
 
 Hvala poslaniku Milačiću. 
 Sada idemo na šefa poslaničkog Kluba Socijaldemokrata, uvaženog poslanika Brajovića. 
 Izvolite poslaniče Brajoviću. 
 
 
 IVAN BRAJOVIĆ (31.03.21 15:20:28) 
 
 Poštovane građanke i građani Crne Gore, 
 Odbor za sveobuhvatnu reformu izbornog zakonodavstva i formiranje njegovo ne bi trebalo 
da zahtijeva preveliku priču, ali je pitanje kojim će se baviti zaista vrlo važno. Po ko zna koji put 
počinjemo sa ovom pričom. 
 U prethodnom sazivu Parlamenta bilo je nekoliko pokušaja i prije formiranja samog Odbora, 
to je radila radna grupa  koju smo formirali već 2017. godine, a kasnije je postao i formirali smo 
privremeni Odbor za sveobuhvatnu reformu izbornog i drugog zakonodavstva. Pred njim su bile 
ogromne obaveze jer, je zahvat i djelovanje tog Odbora bilo orijentisano na mnogo, mnogo 
zakonskih projekata.  
 Ja ću vama sad da kažem možemo govoriti o tome da su rokovi kratki ili ne, jer smo 
planirali da se taj odbor formira mnogo ranije, ali sve zavisi da li ima volje da se ta rješenja 
usvajaju ili ne. Ako ima volje, rok se može postići i može se sve  završiti u dogovorenom roku. Ako 
nema volje, nema tog roka koji će nam biti dovoljan da završimo tu priču.  
 Sljedeću stvar ću da vam kažem takođe i u prethodnom sazivu Parlamenta bio je gotovo 
najveći dio svih ovih pitanja otvorenih dogovoreno, a pri tome, radi istine, uvijek su naše 
parlamentarne izbore posmatrali i međunarodni posmatrači i međunarodni i  domaći. U nekoliko 
ciklusa posljednjih su oni ocijenjivani kao korektni, uz naravno jedan broj primjedbi koje su date. 
Svaki put je bilo saopšteno da će sve te primjedbe apsolutno da se uvaže i implemntiraju u naše 
zakonodavstvo. Ima dosta pratećih zakona, ali je noseći zakon Zakon o izboru odbornika i 
poslanika. Taj zakon se kao što znate donosi dvotrećinskom većinom.  
 Poštovane kolege, tada nijesmo imali saglasnost naših opozicionih kolega da usvojimo taj 
zakon inače bi bio on usvojen i bio bi već po dogovoru koji je postignut u tom Odboru značajno 
bolji i unapređeniji u odnosu na postojeći zakon. Ovaj je po ocjenama međunarodnih posmatrača 
omogućavao konkurentnu trku na parlamentarnim izborima. To su fakti. Možemo da pričamo što 
god hoćemo, ali to su činjenice koje svi moramo da prihvatimo, jer smo suočeni i sa tim njihovim 
rezultatima posmatračkih misija. Najdominantnije posmatračke misije ODIHR-a koja je i 
najmjerodavnija za to. Ako je to tako,  onda treba da znamo da nam treba 2/3 poslanika, onda 
treba da uđemo u ovaj posao svi sa jednom prisutnom voljom da ga odradimo na najbolji mogući 
način. Nije dobra poruka da se nekome ovdje prijeti i iz Vlade ili donošenjem Zakona o prebivalištu 
i boravku ili Zakonom o državljanstvu, jer kad ovaj Odbor počne da radi onda je prirodno očekivati 
da si ti zakoni i njegova pažnja, dominantno njegova pažnja.  
 Zato bih vas ja kolege pozvao da kad govorimo, a kada ga formiramo danas Odbor za 
sveobuhvatno izborno zakonodavstvo dobro povedemo računa o tome kako ćemo se ponašati sa 
predlaganjem zakona i kako ćemo ocjenjivati svoje pretpostavke i predloge sa stanovišta toga 
kako oni zvuče prema onom biračkom tijelu koje podržava nekoga od nas. Mislim da je vrlo važno 
zato da zaista svi imamo punu svijest o tome, da ćemo zajedno da povedemo računa. Jer i u 



ovom Parlamentu pretpostavljam da ima onih koji imaju biračko pravo i drugim državama, 
pretpostavljam.  
 Zato je vrlo važn da donesemo zakon koji će 2/3 ovih poslanika da glasaju, jer je uostalom i 
prethodno izborno zakonodavstvo donijeto u Parlamentu i čak ni jedno izborno zakonodavstvo u 
nekoliko posljednjih mandata i posljednjih pokušaja nije predlagala Vlada, nego su predlagali 
poslanici. To ćemo i mi uraditi ovog puta.  

Na kraju vam kažem ako pokažemo dovoljno ozbiljnosti, onda nam je svaki rok dostižan. 
Ako kod nas ne prepoznamo želju da uradimo najbolje, nema tog roka koji će nam biti dovoljan da 
ga sad ostavimo do ne znam kog datuma. Pri tome bih naravno rekao, slažući se, da je nama 
izborno iscrpljivanje kad imamo ovoliko lokalnih izbora koji su razdvojeni. Sjećate se i podsjetit ću 
na neko rješenje koje je nuđeno u tom predlogu da jednoga dana su i lokalni i parlamentarni izbori, 
a ako se dođe do krize vlasti koje moraju dovesti do novih izbora  u pojedinim lokalnim sredinama 
da taj mandat onda važi do onog redovnog isteka roka. Mislim da je to pošteno, samo što ga treba 
normalno zakonski uobličiti.  

Zato mislim, da se može lako desiti, ako postoji želja za tim dogovorom ne očekujem 
potpuni koncenzus oko toga, ali da se postignu 2/3, onda zaista očekujem da se možda i zakažu i 
neki lokalni izbori jednoga dana zajedno sa nekim možda vanrednim parlamentarnim izborima. 
Ipak, ostavimo neka o tome razgovaraju oni koje danas biramo da budu članovi, predsjednik, 
zamjenik predsjednika i članovi ovog Odbora za izborno zakonodavstvo.  

Samo nemojte ovdje da zbog malih sitnih političkih poena pričamo kako smo imali, kako 
nijesmo. Imali smo i do sad izborno zakonodavstvo koje je omogućavalo da izvještaji sa naših 
parlamentarnih izbora u mnogo ciklusa iza nas budu ocijenjeni kao korektni, pouzdani uz naravno 
jedan značajan predlog i za unapređenje. Na posljednjim i pretposljednjim tih predloga je bilo što 
manje, a ako pokažemo želju, ja mislim da mi imamo skoro  gotov tekst zakona o izboru odbornika 
i poslanika i on bi znači proizveo od toga da mi možemo brzo da završimo ovaj posao.  
 Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21 15:26:56) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Brajoviću. 
 Sada šef poslaničkog Kluba „Crno na bijelo" poslanik Miloš Konatar. 
 Izvolite poslaniče Konatar. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (31.03.21 15:27:13) 
 
 Poštovani predsjedniče, uvažene kolege poslanici, poštovani građani Crne Gore, 
 Ja sanjam Crnu Goru kao demokratsku, sanjam je kao zemlju u kojoj su izbori slobodni i 
pošteni. Sanjam je kao zemlju u kojoj ćemo u izbornoj noći svi čestitati pobjednicima na način da 
nema poraženih, sanjam je da ćemo već u nedjelju staviti na tačku izbore, a u ponedjeljak krenuti 
da svi zajedno radimo za bolju budućnost Crne Gore. Formiranje ovog Odbora za sveobuhvatnu 
izbornu reformu je korak ka tome da dobijemo slobodne i poštene izbore u Crnoj Gori. Postavlja 
se pitanje zašto nam je neophodno formiranje ovoga Odbora za  izbornu reformu i zašto nam je 
potrebno da izgradimo povjerenje u izborni proces.  
 Ja ću vas kolege i građane podsjetiti na član 2 Ustava Crne Gore stav 3 koji kaže da se ne 
može uspostaviti niti priznati vlast koja ne proističe iz slobodno izražene volje građana na 
demokratskim izborima u skladu sa zakonom.  
 Postavljam pitanje i sebi i vama - da li su izbori u  Crnoj Gori do sada bili slobodni i pošteni. 
Dobro će znati građani Crne Gore, zaposleni u javnoj upravi u pojedinim preduzećima, svi oni koji 
su bili žrtve raznih spiskova, raznih znakova, pluseva, minuseva sigurnih glasova, to znaju svi oni 
privrednici koji su u jednom trenutku morali plaćati reket određenim formalnim ili neformalnim 
centrima moći.  

Kad pominjete izvještaje, drage kolege, evo da uzmemo najsvježiji, a to je izvještaj Stejt 
Department o Crnoj Gori za 2020. godinu. Citiraću: „Vladajuća stranka  je stekla nedopustivu 



prednost zloupotrebom položaja i državnih resursa i dominantnim medijskim izvještajima što je 
podrilo kvalitet informacija koje su bile dostupne biračima". Ovo ipak nije složit ćemo se svi ovdje i 
sa moje lijeve i desne strane nije ocjena za slobodne izbore u jednoj zemlji. Podsjetit ću građane 
kada je u pitanju ova konstatacija kontrole medijima i da kažem podrivanje informacija, koje ste vi 
poštovani građani slušali pred izbore 30. avgusta, podsjetit ću vas o najavama kataklizme o 
najavama nestanka Crne Gore, o najavama rata. Mi smo imali slučaj da je javni servis, lokalna 
televizija u Nikšiću razgovarala sa jednim poznatim novinarem iz Bosne i Hercegovine i to se 
repriziralo i repriziralo i pričalo se o tome kako će u Nikšiću možda doći do da kažem nesrećnog 
scenarija i poređenja sa Sarajevom sa početka 90-ih godina, kada je počeo rat. Ako je to 
atmosfera za stvaranje slobodnih i fer izbora  u Crnoj Gori, onda ne možemo govoriti o istom.  
 Takođe, podsjetio bih kada govorimo zašto nam je neophodan Odbora za sveobuhvatnu 
izbornu reformu, zašto nam je potreban povratak u povjerenje u izborni porces. Podsjetiću na 
afere „Snimak", aferu „Koverta", koje nijesu dobile adekvatan sudski epilog, koje su bacile veliku 
mrlju na izborni proces i veoma loše uticale na izgradnju  izbornog povjerenja.  
 Poštovane kolege, poštovani građani ovo nije pitanje odnosa prema bilo kojoj partiji i bivšoj 
vlasti. Ovo je pitanje da izbori u Crnoj Gori moraju biti pošteni, da izbori moraju biti slobodni i ko 
pobijedi na takvim izborima poštenim i slobodnim srećno mu bilo. Ja nikada ne bih prihvatio da 
bilo koji glas dat Građanskom pokretu URA ili platformi „Crno na bijelo" bude kupljen ili ucijenjen, a 
afera „Snimak" je pokazala da je bilo ucijenjenih glasova, a afera „Koverta" je pokazala da je bilo 
kupljenih glasova u prošlim izbornim procesima. Mi više nikad u Crnoj Gori ne smijemo imati 
atmosferu kataklizme, biti ili ne biti, u prošlim izbornim procesima. 
 Mi više nikad u Crnoj Gori ne smijemo imati atmosferu kataklizme biti ili ne biti za Crnu 
Goru. To nije nešto što će doprinijeti izbornom procesu ili slobodnim izborima. 
 Na kraju, ne moramo svi baviti politikom i biti na javnim funkcijama. Ali ono što moramo 
jeste da budemo izabrani na slobodnim i poštenim izborima i to je zadatak ove Skupštine i ovog 
odbora. Kako kažu građani Crne Gore neka tako bude. 
 Poštovane kolege, ovo je zadatak svih nas u Parlamentu Crne Gore, ovo je zadatak svih 
javnih funkcionera u Crnoj Gori. Na kraju, ovo je zadatak svih građana Crne Gore da povratimo 
povjerenje, da izgardimo ambijent u kom će izbori biti slobodni i pošteni. Ako svi uradimo ono što 
je do nas siguran sam da Crna Gora može. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21 15:34:06) 
 
 Zahvaljujem, poslaniku Konataru.  
 Prije nego pređemo na sljedećeg diskutanta zaboravio sam na početku, izvinjavam se, 
želim da poželim dobrodošlicu i srećan početak poslaničkog mandata poslanici Lidiji Kljajić i 
poslaniku Miomiru M. Mugoši koji su od juče stupili na poslaničku funkciju.  
 Sada riječ dajem šefu poslaničkog Kluba Socijalističke narodne partije Crne Gore, 
poslaniku Draganu Ivanoviću.  
 Izvolite, poslaniče Ivanović. 
 
 
 DRAGAN IVANOVIĆ (31.03.21 15:34:37) 
 
 Hvala, predsjedniče.  
 Uvažene poslanice i uvaženi poslanici, poštovani građani Crne Gore,  
 Evo ono što smo obećeli u kampanji mi iz koalicije „Za budućnost Crne Gore", danas 
sprovodimo u djelo. Obećali smo vam poštene izbore, prve koji budu sljedeći, a da bi se takvi 
izbori desili mora se napraviti infrastruktura, zakoni i sve ono što je potrebno da bi bilo tako.  
 Dobro je što opozicija, bivša vlast, sada priznaje da takvi izbori trebaju Crnoj Gori. Kada su 
oni bili na naše mjesto to se nije moglo ostvariti, a zna se zašto. Vi poštovani građani dobro znate i 
stalno ste bili u situaciji da ispaštate zbog toga. Ovoga puta mislim da parlamentarna većina, a 
evo i uz saglasnost opozicije biće formiran odbor koji će imati jedan težak i odgovoran zadatak, ali 
mislim uz dobru političku volju i saglasnost svih nas u Skupštini da će taj odbor uspjeti da donese 



Zakon o izboru odbornika i poslanika. Nadam se da će u ovoj Skupštini biti obezbijeđena 
dvotrećinska većina da bi jedan takav zakon bio izglasan, da će napraviti u potpunosti registar 
prebivališta i boravišta. Zapravo da će Crna Gora definitivno imati potpun podatak ko zapravo ima 
pravo glasa u Crnoj Gori i koliko je takvih građana koji mogu slobodno na slobodnim 
demokratskim izborima glasati u Crnoj Gori. Niko više neće, vjerovatno, u Crnoj Gori ucjenjivati sa 
jednim radnim mjestom četiri glasa ili na sve one moguće druge načine sa kojim ste vi, poštovani 
građani, u Crnoj Gori i te kako dobro bili i mi svi ovdje prisutni upoznati. Suvišno je o tome pričati 
jer je to nešto što je sasvim poznato.  
 Ova Skupština i u ovoj Skupštini zapravo pokušano je nekoliko puta da se formiraju neke 
komisije, a što reče pokojni Đilas - formiraj komisiju ako misliš da nešto izigraš i da se nešto ne 
desi. Mi ne formiramo komisiju nego formiramo odbor i to je ta nada da će se desiti ovo o čemu 
pričamo. Kretalo se i 2014. i 2015. i 2018. godine, ali se nikada nije završilo do kraja. Kada sam 
govorio prije ko ima pravo glasa, reče bivši ministar unutrašnjih poslova da Crna Gora ima 
720.000 državljana, a ona zapravo ima 620.000 stanovnika. Pa, nam se dešavalo da u mnogim 
opštinama u Crnoj Gori ima više birača nego stanovnika ili građana te opštine. Šta je zapravo to, 
to je ono što se često u Crnoj Gori pominjalo da postoje neki fantom birači.   

Očekujem da će Ministarstvo unutrašnjih poslova brzo izaći biračkim spiskom prečišćenim i 
sa potpunim podacima koliko to zapravo Crna Gora ima građana tj. punoljetnih birača koji mogu 
da ostvaruju svoje pravo glasa. Svi ti detalji koje imamo u pređašnjem periodu daju za pravo da mi 
danas ovdje sa ovim odborom definitivno izdefinišemo i damo mogućnost da Crna Gora na 
sljedećim izborima može slobodno da se izjašnjava tj. građani Crne Gore i da biraju i da budu 
birani. Čini mi se da bi pred ovim odborom bio i jedan osnovni zadatak - kome pripada mandat, da 
li pojedincu ili političkoj partiji? Do sada je zloupotrebljavano i bilo korupcije u smislu da govorimo 
o političkoj korupciji da bi na taj način odbornik i poslanik zapravo bili odgovorni i bili vezani za 
političku partiju u pravom smislu, a ne da se sa mandatima prosto rečeno trguje. Čini mi se da mi 
iz Socijalističke narodne partije smo čitavo vrijeme bili za to - za poštene i fer izbore, zalagali se za 
svaku reformu, davali priliku i mogućnost i svoje predstavnike da budu prisutni i da budu dio kao 
što će i ovoga puta biti dio ovog odbora. Zaista sa ovoga mjesta želim da čestitam i predsjedniku 
ovog odbora i njegovom zamjeniku i svim članovima, bili oni iz pozicije i opozicije, i svi mi koji smo 
u ovoj Skupštini trenutno poslanici da se obavežemo da im pomognemo da se definitivno ovo i 
kaže se sveobuhvatno izborno zakonodavstvo dovede u red. Čini mi se da nam takve poruke šalje 
i Evropska unija, Unija kojoj težimo i kojoj smo krenuli na put zajedništva, čini mi se da je to jedna 
velika obaveza pred nama i da je u potpunosti treba ispuniti i završiti na najbolji mogući način. 
Toliko i hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21 15:41:03) 
 
 Zahvaljujem, poslaniku Ivanoviću.  
 Sada riječ ima šef poslaničkog Kluba Pokreta za promjene, poslanik Branko Radulović.  
 Izvolite, poslaniče Raduloviću. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (31.03.21 15:41:15) 
 
 Hvala, predsjedniče.  
 Građani Crne Gore, želim da nikad ne zaboravite dok je mandat ovog saziva zašto ste 
glasali 30. avgusta. Da vas podsjetim glasali ste za potpunu tranziciju od totalitarnog sistema u 
funkcionalnu demokratiju, sa svim procesima i sa svim atributima koje treba da ima ta 
funkcionalna demokratija. To je revizija, to je preispitivanje, to je nezavisnost institucija i šansa za 
sve.  
 Kad su u pitanju nezavisne institucije, prije svega, demontaža policijskog, tužilačkog i 
sudskog aparata kao konstanta i opomena prema svakom kriminalcu i svakoj devijaciji.  
 Vi ste, građani Crne Gore, 30. avgusta glasali za radikalne reforme, bilo da su one u sferi 
medijske, ekonomske, integracione i svakakve druge. Vi ste znači glasali za puni život, za 



tranzicionu pravdu, za šansu da u istinu ovu Crnu Goru volite do kraja.  
 Treću stvar zašto ste glasali, građani Crne Gore, to je da izbori po prvi put budu slobodni, 
da vlast bude legitimna, da izađe iz slobodne volje građana, da nema više izbornog 
zakonodavstva. Sve ove tri konstante, građani Crne Gore, se slivaju u jednu i oni su uzročno 
posljedične. Kolege su pomenuli neke slučajeve kada je izborni inženjering stvorio nelegitimnu 
vlast i na onim izborima, i onim predsjedničkim, i onim parlamentarnim izborima kada smo bili 
pokradeni. Ne smijemo da zaboravimo najveću golgotu, najveću tiraniju taj izborni inženjering 
kada nije mogao nadoknaditi 10% sigurno ukradenih glasova tada su na neljudski način državni 
udar izmislili. Taj državni udar đe se ježim cio od toga udarili su na braću, udarili su na 
najslobodnije ljude, udarili su na Demokratski front. Moram da rečem i nas i lidere udarili su na 
nešto što nikada nije bilo u Crnoj Gori. Ta vlada koja treba da završi 2/3 od ovoga velikog posla, 
odnosno ovaj saziv Skuštine koji treba da završi 1/3 ili će biti ili neće biti. Prvi ću biti za njenu 
rekonstrukciju ili za njeno skraćenje neću da živim u laži i u lažnoj nadi. Hoću da živim i da radim i 
da doprinesem koliko mogu u te tri izuzetno važne reforme.  
 Oko izbornog zakonodavstva mogu da pričam dosta. Dosta sam naučio prije 10,12 godina 
on mi je bio prvi profesor i rekao mi je da je poslije jednog čovjeka da sam ja najbolje kapirao. To 
je istina. Znači, sve se zna, sve se može. Vjerujem u tu ekipu što se tiče stručnosti. Oni su bili 
jedan, dva put, tri puta znaju sve u malome prstu posebno kada je stvarno iskreno i Peđa i ostali 
da su tu. Od suštine ljudi u političkoj vodi da li ćete vi kroz izborni inženjering da omogućite da 
lopovi koji su ukrali ostanu na foteljama i sačuvaju svoje ili ćete uskočiti u taj demokratski točak 
koji treba da se vrti, vrti sve brže, sve brže, sve kvalitetnije i sve pametije da dođu i da jednostavno 
glasate za ono što znači vaša budućnost.  

Suština je u izbornim pravilima. U ona dva oko državljanstva i oko prebivališta. Ljudi zar nije 
sramota, zar nije najveća diskriminacija. Meni ljudi se obraćaju, pa mi pričaju kako može moj sin 
da nema državljanstvo, a ja ga imam 30, 40 godina. Kako može ako dijelim sudbinu sa tobom 
Branko kako ja da budem diskriminisan, a biračko pravo je osnovno ljudsko pravo da biraš svoga 
predstavnika. Ima i druga jedna stvar, dva oprečna gledišta kako meni brzo, imate li vi neki sat koji 
ide brže?  
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21 15:46:55) 
 
 Kad ste Vi u pitanju mi usporimo, ali ipak brzo dođe pet minuta. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (31.03.21 15:47:02) 
 
 Evo završiću.  
 Ljudi ja sam za to da prebivalište da moju sudbinu dijeli onaj koji živi ovdje. Gledao sam taj 
čuveni autobus, Ćaki je bio kandidat za predsjednika, ljudi pa ja nemam ništa vi znate da sam se 
ja stalno borio za manjine, za proganjane, ali se ne mirim sa onim da su Srbi sad najviše 
proganjani, Crnogorci pravi su najviše proganjani tako, ili smo tu pata pata. Kad sam vidio 
autobus, nemam ništa protiv onih koji su najviše se evo razlikuju od nas kad sam vidio STR oni su 
pozajmili taj autobus koji ne znaju naš jezik, ja sam srpsko-hrvatski i sad da ne ulazim u te stvari. 
Kada sam vidio da oni dolaze da glasaju da ne znaju ni ko je protivkandidat Ćaki je bio, ali znaju 
da ga zaokruže. Ja sam se šokirao. Izborna jedinica je preko puta Sahat kule. Znači, drugari mora 
da znate da je ovo građanska država, da je ovo jednodomni parlament da nije dvodomni pa da 
možemo i afirmativnu akciju da sprovedemo ovako ili onako.  
 Pozivam vas na kvalitetnu većinu da donesemo zajednički izborne zakone koji će u istinu 
biti po tački 2 legitimni izbor ove vlasti. Ukoliko budemo se opet zatvarali u torove opet neće biti 
slobodnih izbora, ali sad je loptica na našu stranu, mi nećemo koristiti te mehanizme, nadam se. 
Velika priča, malo vremena. Srećan rad. Za slobodnu Crnu Goru. U pamet se i sa jedne i sa druge 
strane. 
 
 



 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21 15:49:00) 
 
 Hvala, profesore.  
 Zahvaljujemo poslaniku Raduloviću.  
 Sada idemo na šefa poslaničkog Kluba Demokrate - DEMOS „Mir je naša nacija", poslanika 
Bogdanovića.  
 Izvolite, poslaniče Bogdanović. 
 
 
 BORIS BOGDANOVIĆ (31.03.21 15:49:17) 
 
 Hvala Vam, gospodine predsjedniče.  
 Poštovani građani Crne Gore, poštovane koleginice i kolege,  
 Dakle, konačno je došlo vrijeme za ozbiljan rad na ozbiljnoj reformi izbornog 
zakonodavstva. Svako ko je učestvovao na parlamentarnim, lokalnim ili predsjedničkim izborima u 
Crnoj Gori zna na šta je to ličilo, zna naravno šta se dešavalo, ali još i više zna da se to 
jednostavno mora mijenjati. Dakle, ovo je jedna od najvažnijih stubova na kojima smo gradili našu 
pobjedničku platformu na prethodnim izborima 2020. godine. Nije bilo lako učestvovati u radu 
onog Odobora za reformu izbornog zakonodavstva, ali smo imali hrabrosti i petlje da to učinimo jer 
su izbori osnova demokratije, osnova svakog demokratskog sistema, a pritisak i mahinacije su bile 
jedna od najpodlijih oruđa koje je koristio bivši režim u svim izbornim i predizbornim kampanjama 
na svim nivoima organizovanja.  

Mi zaista ne želimo niti nam pada na pamet niti ćemo to nikada učiniti da koristimo one 
metode koje je koristio bivši režim u obračunu sa tadašnjim i sadašnjim političkim oponentima. Mi 
želimo izgradnju demokratije, želimo demokratski izborni sistem i da naši građani znaju da zaista 
jedan glas vrijedi samo jedan glas i da izborna utakmica nije namještena prije nego što je i počela. 
Dakle, Demokrate su protiv ovakvih izbornih prevara, protiv ovakvih izbornih manipulacija. Sada je 
zaista došlo vrijeme da one najbolje ideje da ona najbolja rješenja ugradimo, implementiramo i 
isprobamo u praksi. Zaista je kao što vidite neko će reći čak i na našu štetu jer smo mi sada ti koji 
vršimo vlast, ali nama je mnogo više stalo do vladavine prava i do demokratije nego do nepoštenih 
pobjeda i izrugivanja građana i institucija Crne Gore ruglu. Mi smo dok smo bili opozicija u Odboru 
za sveobuhvatnu reformu izbornog zakonodavastva predložili više od 16 zakonskih projekata i 
sada je vrijeme da vidimo koji od tih zakonskih projekata možemo da implementiramo u praksi.  
 Ono što je činjenica i ono što je suština i ono što je najbitnije i najvažnije jeste da mora doći 
do sređivanja biračkog spiska i to mora da bude zadatak broj jedan ovog odbora. Dakle, bilo koga 
da pitate u Crnoj Gori reći će vam da je birački spisak zastarjeo, da je birački spisak montiran i da 
birački spisak ne odgovara stvarnom stanju stvari i zato on mora da bude zadatak broj jedan ovog 
odbora. Dakle, bivši režim je upisivanjem fantomskih birača, ali upisivanjem i stvarnih birača na 
više biračkih mjesta u Crnoj Gori realizovao masovne prevare tokom samog izbornog dana i tome 
jednostavno moramo stati na kraj. Evo i kako, Centralni registar birača mora postati i mora biti 
centralizovan i uz osnovne podatke birača moramo dodijeliti i fotografiju birača. Dakle, Centralni 
izborni registar dopunjen fotografijama birača je negdje sigurniji put ka sigurnijem identifikovanju 
birača. Pošteni izbori je poruka koju želimo da pošaljemo svim građanima Crne Gore. Osim toga 
utvrđivanje samog identiteta birača moramo vršiti i možemo i moramo otiskom prsta. Najsigurniji 
način da jedan birač ne glasa umjesto vas ili da jedan birač ne glasa na više biračkih mjesta je 
otisak prsta. Znamo da se bivši režim trudio da nigdje ne ostavlja otiske svojih prstiju, ali ovoga 
puta će morati. Dakle, mogu postojati dvije lične karte, ali ne mogu postojati dva otiska prsta u 
sređenoj centralizovanoj bazi podataka birača.  

Do sada smo bili svjedoci manipulacija izbornih rezultata na mnogo načina i baš zbog toga 
predlažemo poboljšanje samog bezbjednosnog sistema i izbornog sistema jer želimo da 
onemogućimo bilo kakvu manipulaciju i bilo kakvu krađu na izborima. Može postojati onaj koji bi 
glasao na dva biračka mjesta, može postojati onaj koji bi želio da im tako nešto omogući, ali otisak 
prsta je taj koji im to onemogućava.  
 Uvođenjem striktnih mjera, želimo da psihološki odvratimo one koji se bavi manipulativnim 
izbornim radnjama da to više ne čine, jer do sada je sistem više puta bio prevaren i to od strane 



onih koji su ga stvarali. Sistem mora biti jak, mora biti organizovan i mora biti neprobojan. Može 
postojati fantomski birač, ali ne i njegov otisak prsta u centralnoj bazi podataka. 
  Moramo svi da razhumijemo da ovim odborom ne branimo samo demokratiju, ne branimo 
samo  demokratiju, ne branimo samo pravni poredak, ne branimo samo demokratski sistem nego 
branimo i građanina i birača Crne Gore. Želimo da mu povratimo vjeru u sami izborni proces, jer 
jedan birač je jedan glas odnosno jedan birač jednom glasa i to zaista nije teško ni shvatiti, ni 
razumjeti, ni primijetiti. Slobodni, pošteni i fer izbori treba da budu nadmetanje samih ideja i 
političkih i izbornih programa, a ne nadmetanje sa onima koji izvode izborne krađe i izborne 
manipulacije. Zato u ovom odboru predlažemo dva čovjeka, dva poslanika koja su uspjela za 
samo 100 dana da predlože 16 zakonskih projekata i da za samo 100 dana predlože preko 200 
rješenja. Toliko i hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21 15:55:49) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Bogdanoviću. 
 Sada u ime poslaničkog Kluba Demokratskog fronta uvaženi poslanik Bulatović.  
 Izvolite poslaniče Bulatović. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (31.03.21 15:55:59) 
 
 Predsjedniče Skupštine, dame i gospodo, uvažene kolege poslanici, poštovani građani 
Crne Gore, 
 Demokratski front kao drugi po jačini klub poslanika sa dužnom pažnjom je postupio ovom 
odboru, jednom od niza odbora koji je formiran sa ovim zadatkom u Skupštini Crne Gore i dali smo 
jednog od najboljeg među nama da predsjedava odborom profesora doktora Strahinju Bulajića. Ja 
sam drugi član nezaobilazni, što bi neki rekli pitanjima izborne reforme sa svim kontraverzama 
koje s tim u vezi idu, i naravno posmatrajući izvorni DF koji i dalje ovdje postoji tu je i koleginica 
Branka Bošnjak. Mi smo pristupili veoma ozbiljno ovome pitanju. 
 Počeću onim što je postavio gospodin Branko Radulović, moj uvaženi kolega. 
 Da li su izbori 2016. godine bili pošteni i fer? Što je jedan poslanik ovdje rekao da je 
međunarodna zajednica ih ocijenila da su bili fer, tačno je. Ona ista međunarodna zajednica kojoj 
nažalost i  neki današnji državni funkcioneri iz nove vlasti služe i idu na konsultacije, a ti izbori su 
bili najgori u istoriji Crne Gore i kao rezultat tih izbora još uvijek traje proces zamontirani državni 
udar protiv Milana Kneževića, Andrije Mandića i Nebojše Medojevića i grupe za takozvano 
izmišljeno pranje para.  
 Mi smo i sa izbornim zakonodavstvom koji je tada važio ostvarili parlamentarnu većinu, ali 
ne zaboravite za jedan glas poslanički ovdje. Parlamentarna većina mora da zna da smo sat 
vremena čekali taj 41. glas da bi imali kvorum. Izvinjavam se na direktnoj stvari. Ti izbori nijesu bili 
fer. Ti izbori su rezultirali montirani državnim udarom krađom duše građana Crne Gore i srećom 
30. avgusta prošle godine je došlo do promjene parlamentarne većine, ali i ne do kraja prakse koja 
je u Crnoj Gori. Moram ovdje da budem fer prema Demokratskom frontu i prema našim kolegama 
Milanu Kneževiću i Nebojši Medojeviću. Mi smo izrazili i 2018. godine iskrenost sa da DPS-om 
mrskim radimo na izbornom zakonodavstvu. Kada smo ukazali na nesrazmjeru između biračkog 
spiska, broja stanovnika, broja državljana, odnosno frapantnim učešćem preko 90% državljana u 
biračkom spisku što je nonsens, to nije odnos prema manjinama, to je krađa, nelogičnost, to treba 
da se ispravi. 
 Milivoje Katnić zajedno sa Apelacionim sudom donio je skandaloznu neustavnu odluku za 
koju je čak i Ustavni sud rekao gdje su Milan Knežević i Nebojša Medojević stavljeni u zatvor. Da 
vas podsjetim poštovani kolege poslanici, 15 dana je u samici bio Nebojša Medojević, 15 dana 
smo mi poslanici DF-a ležali ovdje u Skupštini Crne Gore, braneći slobodu za Milana Kneževića i 
Nebojšu Medojevića.  

Sada želim da kažem jednu stvar. Treba zaboraviti prošlost u mjeri u kojoj je to moguće, a 
treba istaći u ovim elementima kad govorimo o ovom stvarima. Ja sa jednim fanscinantnim 



čuđenjem gledam neke novoformirane državne funkcionere u parlamentarnoj većini koji se 
obrušavaju na DPS, opozicionu partiju. Vi ste za mene sad opoziciona partija koju treba ubažavati, 
jer imate 30 poslanika. Gdje su bili onda kad je hapšen Milan, kad je hapšen Nebojša, kad je 
prijećeno hapšenjem Andriji Mandiću? Makar da dođu na naš protest, da kao intelektualci i elita 
kako kažu Crne Gore kažu svoj glas protiv DPS-a. Za sad samo toliko oko toga i to se ne bi 
dešavalo da mi imamo reformisano i pošteno pravosuđe i tužilaštvo. 
 Pomenuo sam namjerno Milivoja Katnića, jer je sa njegovim progonom zbog toga što smo 
mi u Odboru za izbornu reformu te 2018. godine željeli da ukažemo na nelogičnost i da izvršimo 
promjene slijedilo hapšenje za Milana Kneževića i Nebojšu Medojevića i mi smo bojkotovali rad. 
Toliko o iskrenosti tadašnje parlamentarne većine da radimo na reformi izbornoga zakonodastva i 
dolazimo  do za nas centralno pitanje iz Demokratskog fronta. U proceduri su tužilački zakoni. Ne 
kao borba protiv Milivoja Katnića, Specijalnog tužilaštva, kao osnove za reformu tužilaštva 
pravosuđa i svega onoga što je neophodno i nama je to prioritet, prije ovoga zakona i 
parlamentarna većina mora taj problem da riješi. 
 Dozvolićete mi možda minut-dva ako je moguće, da budemo krajnje realni u sljedećoj stvari  
bez ovih iz opozicije nema usvaja zakona za koje je potrebno 2/3, 30 poslanika mogu da blokiraju, 
mogu da budu kooperativni, ali ono što se usvaja sa 2/3 bez DPS-a ne može. Dolazimo li u 
nonses da izbornu reformu sprovedemo sa DPS-om koji možda hoće, možda neće glasati. Ja se 
zalažem za dijalog za uključivanje i opozicije i DPS-a i za raspravu o sveobuhvatnoj izbornoj i 
ustavnoj reformi.  

Tu želim da kažem jednu sljedeću stvar. Ovdje se licitira ponekad ofrlje sa nekim stvarima. 
Ja mislim kada je u pitanju autentična zastupljenost manjina da jedino o međunarodnim 
standardima i svim konvencijama i ozbiljnim analizama pravo na to imaju albanska nacionalna 
manjina. Ja to mislim i tvrdim po međunarodnim standardima. Ne na garantovane mandate. 
Garantovani mandati su nešto drugo, izričem ovdje stav da u izbornom zakonu imamo rizičnu 
formulaciju za hrvatsku nacionalnu manjinu, po vrlo jeftinoj cijeni mandata mi možemo da damo 
njima da odluče sa jednim glasom  hoće li biti za ovu ili onu vladu. Zato kažem i ustavnu reformu 
da obezbijedimo, ako je neophodno garantovane mandate svim manjinskim narodima, ali bez 
prava da odluče o tome ko će biti većina ili ne. Da ne bude sa sam protiv manjina. ODIHR je, 
gospodine predsjedniče rekao da treba promijeniti Ustav, a ja idem dalje. Zašto je neophodna i 
ustavna reforma? Neophodna je i zbog toga što smo mi našim Ustavom usanovili isključivo 
proporcionalni sistem, sistem stranaka i pa onda izvedeno pitanje iz toga jesu otvorene i zatvorene 
liste i to je vrhunac demokratije. Ne, možda od dana istovremenog održavanja svih lokalnih izbora 
jeste pitanje da li u lokalnim jedinicama treba da se nadmeću ličnosti u izbornim jedinicama. To 
onemogućava ovaj Ustav Crne Gore, a posebno većinski ili kombinovani, proporcionalni većinski 
sistem. O ovome govorim zbog toga da ne bi mi naš Ustav glorifikovali da kroz rad ovoga tijela 
probamo da razgovaramo i o mogućim ustavnim promjenama. 
 Gospodine predsjedniče, nama će Evropska unija tražiti da mijenjamo Ustav, da 
usklađujemo sa određenim normama. Vi znate veoma dobro da je Filip Vujanović, kao predsjednik 
države 2007. godine potpisao sa Kondolizom Rajs, državnom sekretarkom Sjedinjenih Američkih 
Država, takozvani SOFA sporazum gdje je zgažen Rimski statut, gdje je dozvoljeno američkim 
vojnicima da gaze i rade po Crnoj Gori što god hoće, protiveći se stavovima Evropske unije. Ovo 
su sve stvari koje ja govorim da je neophodno da imamo sveobuhvatnu izbornu reformu, ustavnu 
reformu, dijalog sa DPS-om, ako nemamo dijalog sa DPS-om natjeraćete nas da Zakon o 
biračkom spisku, Zakon o prebivalištu usvojimo sa 41, ja ako hoćete moje lično mišljenje, to spada 
u kategoriju izbornog zakonodavstva i treba da se dogovorimo da to treba sa 2/3. Duboko 
neslaganje sa nekom pričom o patriotizmu vezano za manjine i tako dalje. 
 Gospodine Ibrahimoviću, je li fer da 2006. godine iz Plava vaši sunarodnici sa potvrdom iz 
osnovne škole 1953. godine odlučuju u kakvoj ćemo mi državi da živimo? Odlučivali su, 
nezakonito, neustavno i zato smo na ivici podjela. Ja sam za eliminisanje podjela, a toga nema 
bez sveobuhvatne izborne, ustavne i svake druge reforme. 
 Gospodine predsjedniče Skupštine, puno Vam hvala što ste mi dozvolili da prekoračim i 
izvinjavam se. 
 
 



 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21 16:05:47) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Bulatoviću. 
 Gospodine Nimanbegu, mislim da smo bili maksimalno svi zajedno tolerantni danas. 
Možete, ali pomenut je bio i gospodin Bulatović  kad ste Vi nastupali, ako insistirate, evo izvolite. 
 
 
 GENCI NIMANBEGU (31.03.21 16:06:17) 
 
 Kolega Bulatoviću, 
 Samo na tri Vaše tvrdnje. Ja se slažem sa Vama da mi moramo, ako želimo kvalitetno 
doprinijeti ustavno razmišljati, možda mijenjati Ustav u dijelu toga. Koja je to država koja neće 
državljanima dopustiti da glasaju na parlamentarnim izborima? I to je tema za razmišljanje. 
 Druga tema.  
 Optuživanje da su manjine odlučile ili da smiju ili ne smiju odlučiti šalje nama poruku da 
smo mi građani drugog reda, da li je to intencija? Što se tiče garantovanih mandata to je legitiman 
politički zahtjev. To je legitiman.  
 Moj mandat godinama košta puno više od svih vaših. Košta 6.500 eura u ovom mandata. 
Kada ste u Parlament ulazili sa 4.000 mi smo sa 6.000, u prošlom mandatu 10.000 glasova za 
albanske političke stranke je proizvelo jedan mandat.  Imali smo četiri ili pet mandata izborne 
jedinice, e sada pitanje jasno - tko je glasao da Hrvati imaju manji prag nego inače, znači 2/3 
većina je dragi moj kolega Bulatoviću, to je tako bilo. Vi znate to. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21 16:08:06) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Nimanbegu. Evo kratko poslanik Bulatović. Izvolite odgovor na 
komentar. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (31.03.21 16:08:16) 
 
 Gospodine predsjedniče Skupštine, hvala Vam.  
 Mislim da su pitanja krajnje konstruktivna i nemamo nikakav spor naš dvojica. Ja mislim da 
treba da ustanovimo princip da svako ko ispunjava uslove da bude državljanin Crne Gore to i 
dobije. Protiv sam toga da naši sunarodnici koji su rođeni ovdje žive u Srbiji su diskriminisani ne 
mogu dobiti državljanstvo. Prvo da riješimo pitanje državljanstva, ja sam  za dvojno državljanstvo 
takvo, a za otvorenu raspravu o tome ko može da odlučuje o mojoj i tvojoj sudbini a ne živi tu. To 
je pod broj jedan. 
 Pod broj dva. Vi me nijeste dobro slušali. Jedini ko po mom mišljenju zaslužuje autentične 
zastupljenosti vi i vaš mandat nemam protiv toga ništa da vi odlučujete o Vladi, jer ste ga vi 
zaradili, ali imam protiv hrvatske nacionalne manjine čiji glas je ispod prosjeka da odluči u uveo 
sam kategoriju,  ali jedan glas imaju. 
 Gospodine Nimanbegu, uveo sam kategoriju i garantovanih mandata, a to znači da jedan 
građanin može da glasa za garantovane mandate i da glasa za drugu listu, ali zato garantovani 
mandati ne mogu i da odlučuju o sudbini građana ako ih nijesu zaslužili. A mogu da budu dio 
Vlade zašto da ne, pa evo da imam neki uticaj ja bih vas pozvao da uđete u Vladu. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21 16:09:49) 
 
 Zahvaljujemo poslaniku Bulatoviću.  
 Minut, poslanik Ibrahimović. 
 
 



 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (31.03.21 16:10:26) 
 
 Uvaženi gospodine Bulatoviću, 
 Zasigurno znam Vaš demokratski kapacitet i ovako da me zateknete, a znam koliko ste 
precizni iako ste izvanredan inženjer vrlo dobro poznajete pravnu nauku. Ono što Vi ne bi trebali 
barem da rušite ono po čemu ste prepoznatljivi 2000. bili, sačuvali ste mir u Crnoj Gori i Vama ne 
stoji ovo da Vi stigmatizujete jedan narod. Znači pominjete Plav i manjine da su glasali sa 
džačkom knjižicom. Jesu li tu krive manjine ili onaj koji nije primjenjivao zakon? /upadice/ Ne, 
jasno, znači nemojte tako da gledate. Moramo pomjeriti Crnu Goru naprijed. Nemojte 
stigmatizovati manjine. Moramo se zapitati šta radimo da odbijamo manjine od određenih ljudi. 
Manjine su pružile ruke svima, ali ovakve prozivke ovdje, ovakav poziv na stignatizaciju da za sve 
krive manjine,  da manjine okupiraju Crnu Goru, pa nijeste prije slušali zato neću dalje da idem. 
Da vam kažem. Razumijem da je politički ispravno možda stigmatizovati određene narode, ali je 
mnogo opasno za Crnu Goru i za prosperitet Crne Gore. Zato nerado se javljam da odgovorim, ali 
Vas poštujem, znam da ste čovjek za mir i nemojte prozivati ljude da su glasali sa nekom 
knjižicom. Ako je to jedini grijeh manje brojnom narodu ajde da ga prihvatim. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21 16:12:36) 
 
 Zahvaljujem kolegi Ibrahimoviću. Ovo moram formalno doživljeti kao komentar.  
 Pravo na kratak odgovor na komentar, molim Vas. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (31.03.21 16:12:45) 
 
 Ovo je jedan značajan dijalog između vlasti i opozicije.  
 Gospodine Ibrahimoviću, moj je završni poziv Genci Nimanbegu govori da ja poštujem 
autentične predstavnike manjinskih naroda i rekao sam kada bih se ja pitao ja bih njega pozvao u 
Vladu. Kada bih se ja pitao i vas bih pozvao, jer ste vi svaki mandat zaslužili. Ja sam samo 
govorio o zloupotrebama tadašnjeg režima i određenih funkcionera iz vašeg naroda zajedno sa 
vlašću koji su gazili zakon da bi napravili Crnu Goru privatnom državom. Naveo sam primjer da je 
neko zato što je učio osnovnu školu ne znam koje godine glasao na referendumu, govorio sam o 
pojedincu, govorio sam o jednoj državi. Iskren da vam budem ovdje je postavljeno jednom ministru 
direktno pitanje koji zna da pravi egzibiciije nacionalne itd. da bi se dodvorio biračkom tijelu, a 
postavljeno je pitanje - šta misliš o referendumu. Umjesto glatko da kaže na osnovu bijele knjige je 
pokraden. Ali ipak zbog mira i ostalog uvažavamo realnost da je Crna Gora nezavisna država.  
 Ja čitavu priču pričam da se nikada ne bi desilo ni da za vas ni da za nas glasa neko ko 
nema pravo i da u ovom Odboru za izbornu reformu napravimo birački spisak građana koji će 
odlučiti shodno interesimia ljudi koji žive ovdje, a ne interesima ni vas, ni mene ni bilo kog 
predsjednika Vlade ni predsjednika države. Dakle, nijesam ja protiv naroda ni jednog uradio ništa 
ni do sada ni sada, bio sam precizan. Zato Vi i Genci možete u Vladu, mene što se tiče podržaću 
vas. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21 16:14:31) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Bulatoviću. 
 Ne može, molim Vas poslaniče Nimanbegu, molim Vas.  
        Poslanički klubovi su odustali od rasprave, uvažili smo maksimalno, a Vi na ovu ponudu 
odgovorite ispred sale, tu su mediji. 
 Poslanik Živković u ime poslaničkog Kluba Demokratske partije socijalista i LP-a. Izvolite 
poslaniče Živkoviću. 
 
 



 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (31.03.21 16:15:28) 
 
 Hvala predsjedniče. 
 Inspirativna tema kao i uvijek u crnogorskom Parlamentu tiče se izbornog zakonodavstva i 
izmjena izbornog zakonodavstva. 
 Poslije 30. avgusta prvi put smo imali situaciju da nakon uvođenja višestranačja svi akteri 
izbornog  procesa su priznali izborne rezultate. Mi danas ovdje u Skupštini Crne Gore imamo 
jedan kuriozitet da imamo, kako kaže vladajuća većina, prvi put demokratski izabranu tu većinu i 
prvu demokratsku Vladu na nedemokratskim izborima, to je vrlo čudno. Znači imamo prvu 
demokratsku vladu i demokratsku većinu na izborima koji nijesu bili demokratski. Znači to može 
samo, budite građani sigurni, da se desi u Crnoj Gori. No dobro, i to je legitimno pravo naših 
političkih oponenata da napokon demistifikuju ono što su njihove političke namjere.  
 U svim prethodnim izbornim ciklusima od uvođenja višestranačja na ovamo imali smo 
takođe jedan kuriozitet, a to je da nakon završenih izbornih ciklusa svi poraženi politički oponenti 
su imali za cilj da diskredituju izborne procese. Dakle, kako na najbolji i najlakši način opravdati 
sebe pred onim građanima koji su vam dali povjerenje nego da diskreditujete izborni proces i da 
kažete - ovo nijesu bili regularni izbori, mi ćemo se opravdati i nastaviti politički da živimo. Tako je 
bilo najlakše. Da li mislite da možda Demokratska partija socijalista nije mogla to isto da uradi 30. 
avgusta? Mogli smo, ali se razlikujemo. Ozbiljna je razlika između vas i nas.  
 Ono što je takođe kuriozitet nove parlamentarne većine je što postoji samo jedna jedina 
stvar koja drži vas na okupu, samo jedna jedina stvar. Znate koja je? Demokratska partija 
socijalista. Znači samo jedna stvar koja vas drži na okupu smo mi. Vi tu ni ideološki, ni programski, 
ni po sposobnostima ne možete biti na jednom mjestu nego samo zahvaljujući nama što mrzite 
Demokratsku partiju socijalista. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21 16:17:45) 
 
 Bez upadica molim vas, bez upadica dozvolite kolegi da govori. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (31.03.21 16:17:51) 
 
 Ne smetaju oni meni, nema problema i što pokušavate na taj način da se zadržite na vlast. 
Vrlo brzo će taj obruč da pukne, to vi dobro znate, to znaju akteri ozbiljniji malo koji vode vaše 
političke partije, to znaju da će taj obruč vrlo brzo da pukne. 
 Takođe, mnogo puta smo mi vas pozivali da radite u Odboru za reformu izbornog 
zakonodavstva. Ovdje su danas o Odboru za reformu izbornog zakonodavstva pričali ljudi koji nisu 
bili u Paralamentu sa jedne strane i sa druge strane nijesu ni učestvovali u reformi izbornog 
zakonodavstva. Svaka čast onima koji jesu i koji su dali svoj doprinos u nekom prethodnom 
periodu. Pričali su takođe i oni koji su stalno u kontinuitetu raspravljali o fantom biračima, o 
nepostojećim biračima, navodno u biračkom spisku. Čekajte malo, moram da vas opomenem, od 
30. avgusta na ovamo vi vršite vlast, od konstituisanja Skupštine, od izbora 42. Vlade, od davanja 
povjerenja ministru unutrašnjih poslova, vi vršite vlast. O kakvim vi fantom biračima pričate, vi 
kontrolišete izborni proces. U Nikšiću DPS opet preko 40%. Ne možete da nas razbijete. To je vaš 
problem, DPS opet preko 40%. Mislite da ćemo doživjeti eroziju biračkog tijela, a vi ne znate 
kakva je mašinerija Demokratska partija socijalista, vi nemate pojma da ćemo mi vrlo brzo biti opet 
dio vlasti. E tu postoji problem, tu postoji ozbiljan problem što vi znate da će Demokratska partija 
socijalista vrlo brzo biti dio vlasti i što vi mislite da ćete od izbornog ciklusa do izbornog ciklusa 
pokušati da napravite značajniju eroziju biračkog tijela Demokratske partije socijalista, pa opet na 
iziborima u Nikšiću preko 40%. E to vas žulja. Nije sporno, izmjerićemo se i u Herceg Novom, 
vidjećemo đe smo, nemamo problem da se izmjerimo. 
 Opet kažem, vi kontrolišete izborni proces, priznali ste rezultate izbora u Nikšiću, pod istim 
pravilima i uslovima kakvi su bili i 2018, i 2016, i 2020. godine. Razmislite je li to politički 
principijelno ili je politički licemjerno, o tome dobro vi razmislite, a ne mi. 



 Takođe, pričali ste nešto o 2016. godini, prisjetimo se, dozvolite mi samo molim vas... 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21 16:20:30) 
 
 Molim vas kolege, znam da smo pri kraju radnog dana, dozvolite pri kraju smo rada, 
dozvolite kolegi Živkoviću, ispoštujte kolegu. Izvolite. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (31.03.21 16:20:36) 
 
 Prisjetimo se 2016. godine. Šta je bilo polazište 2016. godine? Bili su veliki protesti 
Demokratskog fronta, nakon toga smo imali Vladu izbornog povjerenja i imali smo jedan broj 
ministara iz opozicije u toj vladi izbornog povjerenja. Samo malo. Takođe, imali smo birački spisak 
koji je kreiran tada od strane kolege iz opozicije. Vi danas kritikujete taj birački spisak. Čekajte 
malo u čemu je problem? Vi kritikujete birački spisak i Zakon o biračkom spisku koji je tada 
kreiran. U čemu je problem? Dakle, imamo potrebu, nije sporno, izgubili smo izbore, imali smo 
dobar izborni rezultat, vi ste dio vlasti, priznali smo izborne rezultate, ali dajte da demistikujemo 
jednom priču. Vi ste dio vlasti, vi vršite društveno političku odgovornost. Vi danas nama se ovdje 
obraćate kao da ste opozicija, a kao da smo mi vlast. Pa vi kontrolišete procese u Crnoj Gori, 
osvijestite se, otrijeznite se, ne znam u čemu je problem, osvijestite se da ste vlast. Ja vam sad 
opet kažem, možda vi mislite da nijeste vlast, možda vas nema u Vladi, možda ćete napraviti neke 
nove dogovore u rekonstrukciji, itd, ali vi ste vlast. Pokrenite procese. Mi smo tu, opet smo u 
Nikšiću preko 40%.  
 Idemo dalje, dozvolite mi predsjedniče samo malo. Dakle, tada smo imali na asistenciju 
opozicije i AFIS sistem i imali smo elektronsku identifikaciju birača. Kada smo učestvovali u radnoj 
grupi gdje su bile kolege iz Demokrata, tada sam prilikom rada u radnoj grupi rekao - ja zaista ne 
znam, vjerujte mi iskreno do kraja, da li bi mi trebalo još da imamo neki skener koji će provući 
čovjeka od glave do pete da mu utvrdi krvnu grupu i da napokon čovjek izađe na izbore da bismo 
bili sigurni u to da li je vjerodostojno to da je neko izašao na izbore i da je taj čovjek glasao. 
 Padaju vam sve priče u vodu o fantomskim biračima, o zloupotrebama na izborima, sve 
vam priče padaju u vodu. Demokratska partija socijlista iako je opozicija opet opet ostvari 40% u 
Nikšiću. To je jasan dokaz. Naravno i sa našim tradicionalnim koalicionim partnerima.  
 Ono što je ključno pomenuti ovdje sam postavio jedno pitanje ministru pravde, manjinskih i 
ljudskih prava, gospodinu Vladimiru Leposaviću, da mi odgovori da li priznaje rezultate 
referenduma 2006. godine? Znate li šta mi je odgovorio - priznajem nezavisnost Crne Gore. Iz 
čega je proizašla nezavisnost Crne Gore. /upadice/ Svaka čast, znači vi ste ti koji osporavate 
referendum. Osporavate nezavisnost i državnost Crne Gore, a podržavate istog tog ministra i 
podržavate Vladu i želite da budete dio vlasti? Odlično, neka to građani dobro čuju. 
  Što se tiče ukupno rada ovog izbornog zakonodavstva. Imam obavezu da kažem, da 
poručim, da pošaljem jasnu poruku - mi nemamo problem da se dogovaramo. Ovdje je jedan od 
kolega iz opozicije kazao da sa Demokratskom partijom socijalista nema dogovora niti pregovora, 
iz vlasti izvinite. Evo moguće da ću biti vrlo brzo u pravu. Kolega je rekao da nema nikakvih 
dogovora ni pregovora sa Demokratskom partijom socijalista. Jedan od kolega vaših iz vlasti je 
ovdje rekao. Rekao je da nema ni dogovora ni pregovora sa Demokratskom partijom socijalista. 
Ovdje je malo iskusniji poslanik rekao da ipak morate sa nama da se dogovarate jer imamo 30 
poslanika, valjda vam je jasno da ne možemo izglasati Zakon o izboru odbornika i poslanika kao 
krovni izborni zakon, kao što nijesmo mi mogli bez vas, u ovom parlamentu bez dvotrećinske 
većine. Dobro je na vrijeme da znamo čija je ruka ispružena, čija nije. Ako nije da znamo, nemamo 
problem da se borimo ni sa tih političkih pozicija.  
 Završavam predsjedniče vrlo brzo. Veoma je važna poruka koja mora da dođe prema 
javnosti. Vidimo najavu Vlade Crne Gore da je ušla u proceduru ne izmjena Zakona o 
crnogorskom državljanstvu nego izmjena Odluke o kriterijumima za sticanje crnogorskog 
državljanstva. Jedan vrlo opasan i perfidan pokušaj. Samo da pošaljem jasnu poruku, da se ne 
usuđuju da rade tako nešto sa ciljem da mijenjaju demografsku strukturu stanovnika u Crnoj Gori, 



u susret popisu. Imamo metode i mjere kako ćemo to spriječiti, to da znate. To je jedna stvar, to je 
jedna stvar, o tom po tom. 
 Druga stvar se odnosi na potrebu da se ne mijenja Zakon o crnogorskom državljanstvu 
nego da se kroz tu odluku perfidnim pokušajem napravi navodno sticanje crnogorskog 
državljanstva gdje je jasno definisano i konvencijama i Zakonom da privremeni boravak ne može 
biti osnov sticanja crnogorskog državljanstva, to je jedna stvar. Druga stvar Zakon o crnogorskom 
državljanstvu i analiza je navedena u ovoj Odluci o reformi izbornog zakonodavstva koja je ovdje 
usvojena u Skupštini. Druga stvar odnosi se na formirani Predlog zakona o registrima prebivališta i 
boravišta gdje je građanin obavezan da odjavi svoje prebivalište. Samo da budemo jasni do kraja. 
Ukoliko se Vlada usudi da takav predlog dostavi ovdje u Skupštinu, budite sigurni da ovaj odbor 
neće imati nikakav legitimitet za nastavak daljeg rada u kontekstu onoga što je kolega Bulatović 
rekao da bez nas nema dogovora. Znači, jasno su definisane procedure Odbora za reformu 
izbornog zakonodavstva i jasno vam šaljemo poruku. Vi razmislite da li vam je cilj takav način 
promjene izbornog zakonodavstva ili je cilj u Odboru gdje svi zajedno sjedimo. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21 16:26:28) 
 
 Zahvaljujem kolegi Živkoviću. 
 Proceduralno. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (31.03.21 16:26:37) 
 
 Samo jednu jedinu stvar. Gospodin koji je prije mene govorio rekao je, između ostalog i 
sljedeće da bi se davanjem državljanstva ljudima koji ovdje žive, a nemaju državljanstvo, 
promijenila demografska struktura na popisu. To nije tačno jer se popisuju ne državljani nego oni 
koji ovdje žive i zato je popis najvažnija stvar u ovoj godini, oni koji ovdje žive, a ne koji su 
državljani a žive negdje drugo. Ti se popisuju u drugim državama. I drago mi je da ste od čega se 
najviše bojite. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21 16:27:16) 
 
 Zahvaljujem poslaniče Radunoviću. 
 Imali ste, molim vas, 30 sekundi poslanik Živković. Imaće u odboru prostora i sati i dana da 
se sve razmijeni. Samo 30 sekundi poslanik Živković. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (31.03.21 16:27:26) 
 
 Dozvolili smo i kolegama koji nemaju klub da govore, ja sam ipak predstavnik kluba koji ima 
30 poslanika, dozvolićete mi, Vi i ja uvijek korektno razgovaram na sve teme. 
 Kolega Radunoviću, Vi znate dobro da je predsjednik Srbije rekao da je vrlo zainteresovan 
za  rezultate popisa u Crnoj Gori, je li tako? To je po vama u redu. U redu, sljedeći put dakle, 
očigledno kada budu neki izbori u Kruševcu ili Kragujevcu biću vrlo zainteresovan za rezultate tih 
izbora, ići ću tamo da pomažemo, pa da vidimo kako ću ja tamo proći. 
 Druga stvar, samo još jednom da preciziram. Niko ovdje nije govorio o državljanima i 
ljudima koji imaju stalni ili privremeni boravak u Crnoj Gori, nego smo govorili o procedurama koje 
se žele promijeniti mimo zakona i mimo konvencija. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21 16:28:13) 
 
 Zahvaljujem i konstatujem da smo završili pretres. 



 Sada ćemo se polako pripremati za glasanje, ali samo imamo još, da kažem dvije ove 
podtačke gdje je dogovoreno na kolegijumu da nema zainteresovanih za učešće u raspravi - 
Predlog liste za imenovanje jednog člana Savjeta Agencije za elektronske medije po ovlašćenom 
predlagaču. 
 Podsjećam da je Administrativni odbor jednoglasno utvrdio predlog liste za imenovanje 
jednog člana Savjeta Agencije za elektronske medije po ovlašćenom predlagaču i to doc. dr 
Branka Boškovića.  
 Izvjestilac Administrativnog odbora je Vladan Raičević. Razumio sam da kolega Raičević 
ne želi riječ.  
 Formalno moramo pitati da li neko želi riječ? Shvatio sam da ne želi.  
 Izvjestilac ne želi završnu riječ.  
 Konstatujem da smo završili pretres.  
 Posljednja podtačka - predlozi odluka koji se tiču promjena u sastavu radnih tijela 
Skupštine. Administrativni odbor podnio je predlog odluka koji se tiču promjena u sastavu radnih 
tijela Skupštine i to:  
 - Predlog odluke da se dužnosti članice Ustavnog odbora razriješi Božena Jelušić, a za 
članicu Odbora izabere  Suada Zoronjić. 
 - Predlog odluke da se za člana Odbora za bezbjednost i odbranu izabere Miloš Konatar. 
 - Predlog odluke da se za članicu Odbora za evropske integracije izabere Suada Zoronjić. 
 - Predlog odluke da se dužnosti člana Odbora za rodnu ravnopravnost razriješi Strahinja 
Bulajić, a za člana Odbora izabere Radoš Zečević. 
 - Predlog odluke da se za članicu Odbora za turizam, poljoprivredu, ekologiju i prostorno 
planiranje izabere Suada Zoronjić. 
 - Predlog odluke da se dužnosti člana Komisije za praćenje i kontrolu postupka privatizacije 
razriješi Miloš Konatar, a za članicu Komisije izabere Božena Jelušić. 
 Izvjestioci Administrativnog odbora su Milun Zogović i Vladan Raičević. 
 Otvaram pretres. Razumio sam da izvjestioci Odbora ne žele riječ.  
 Da li neko želi riječ? Razumio sam da ne želi. 
 Izvjestioci Odbora ne žele završnu riječ. 
 Konstatujem da smo završili pretres.  
 Kolege poslanici, stekli su se uslovi da pređemo na izjašnjavanje o preostalim predlozima 
akata o kojima smo obavili pretres. 
 Prvo Predlog odluke o izboru predsjednika, zamjenika predsjednika i članova Odbora za 
sveobuhvatnu izbornu reformu. 
 Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika. 
 Stavljam na glasanje Predlog odluke o izboru predsjednika, zamjenika predsjednika i 
članova Odbora za sveobuhvatnu izbornu reformu. 
 Izvolite prvo poslanici u sali elektronski.  
 Poslaniče Pavićeviću, Vaše izjašnjenje u odnosu na ovaj predlog? 
 
 
 SRĐAN PAVIĆEVIĆ (31.03.21 16:30:51) 
 
 Glasam za. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21 16:30:52) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poslaniče Zečeviću, Vaše izjašnjenje? 
 
 
 RADOŠ ZEČEVIĆ (31.03.21 16:30:55) 
 
 Glasam za. 



 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21 16:30:56) 
 
 Zahvaljujem. 
 Glasalo je ukupno 60 poslanika, 60 za, bez glasova protiv i uzdržanih, pa objavljujem da je 
Skupština usvojila Predlog odluke i za predsjednika Odbora za sveobuhvatnu izbornu reformu 
izabran je Strahinja Bulajić.  
 Za zamjenika predsjednika Predrag Sekulić, a za članove: Predrag Bulatović, Branka 
Bošnjak, Momo Koprivica, Danilo Šaranović, Miloš Konatar, Draginja Vuksanović Stanković, 
Dragan Vukić, Daliborka Pejović, Jovanka Laličić, Boris Mugoša, Kenana Strujić-Harbić i Genci 
Nimanbegu. 
 2. Predlog liste za imenovanje jednog člana Savjeta Agencije za elektronske medije po 
ovlašćenom predlagaču. 
 Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika. 
 Stavljam na glasanje Predlog liste za imenovanje jednog člana Savjeta Agencije za 
elektronske medije po ovlašćenom predlagaču. 
 Izvolite kolege poslanici u sali, elektronski prvo. 
 Poslaniče Pavićeviću Vaše izjašnjenje? 
 
 
 SRĐAN PAVIĆEVIĆ (31.03.21 16:32:03) 
 
 Za. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21 16:32:04) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poslaniče Zečeviću, Vaše izjašnjenje? 
 
 
 RADOŠ ZEČEVIĆ (31.03.21 16:32:06) 
 
 Za. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21 16:32:07) 
 
 Zahvaljujem. 
 Konstatujem da je ukupno glasalo 60 poslanika, 60 za, bez glasova protiv i uzdržanih, pa 
objavljujem da je Skupština usvojila Predlog liste za  člana Savjeta Agencije za elektronske medije 
imenovan je doc. dr Branko Bošković.  
 3. Predlozi odluka koji se tiču promjena u sastavu radnih tijela Skupštine Crne Gore. 
 Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika.  
 Idemo redom: - Predlog odluke o razrješenju i iziboru jedne članice Ustavnog odbora 
Skupštine Crne Gore. 
 Administrativni odbor je predložio da se dužnosti članice Ustavnog odbora razriješi Božena 
Jelušić, a za članicu Odbora izabere  Suada Zoronjić. 
 Stavljam na glasanje Predlog odluke. 
 Izvolite elektronski kolege u sali. 
 Poslaniče Pavićeviću Vaše izjašnjenje? 
 
 
 SRĐAN PAVIĆEVIĆ (31.03.21 16:33:10) 



 
 Za. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21 16:33:10) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poslaniče Zečeviću, Vaše izjašnjenje? 
 
 
 RADOŠ ZEČEVIĆ (31.03.21 16:33:14) 
 
 Za. 
 
 
 PREDSJENIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21 16:33:14) 
 
 Zahvaljujem. 
 Glasalo je ukupno 45 poslanika,  41 za, jedan protiv, tri uzdržana, pa objavljujem da je 
Skupština usvojila Predlog Odluke i dužnosti članice Ustavnog odbora razriješena je Božena 
Jelušić a za članicu Odbora izabrana je Suada Zoronjić. 
 Idemo dalje - Predlog odluke o iziboru jednog člana Odbora za bezbjednost i odbranu 
Skupštine Crne Gore.  
 Administrativni odbor je predložio da za člana Odbora za bezbjednost i odbranu izabere 
Miloš Konatar. 
 Stavljam na glasanje Predlog odluke. 
 Izvolite elektronski kolege u sali. 
 Kolega Pavićeviću, Vaše izjašnjenje? 
 
 
 SRĐAN PAVIĆEVIĆ (31.03.21 16:34:02) 
 
 Za. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21 16:34:04) 
 
 Zahvaljujem. 
 Kolega Zečeviću, Vaše izjašnjenje? 
 
 
 RADOŠ ZEČEVIĆ (31.03.21 16:34:08) 
 
 Za. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21 16:34:09) 
 
 Zahvaljujem. 
 Konstatujem da je glasalo ukupno 58 poslanika, 58 za, bez glasova protiv i uzdržanih, pa 
objavljujem da je Skupština usvojila Predlog odluke i za člana Odbora za bezbjednost i odbranu 
izabran je Miloš Konatar. 
 - Predlog odluke za izbor jedne članice Odbora za evropske integracije Skupštine Crne 
Gore. 
 Administrativni odbor je predložio da za članicu Odbora za evropske integracije izabere 



Suada Zoronjić. 
 Stavljam na glasanje Predlog odluke. 
 Izvolite elektronski kolege u sali. 
 Kolega Pavićeviću, Vaše izjašnjenje? 
 
 
 SRĐAN PAVIĆEVIĆ (31.03.21 16:34:58) 
 
 Za. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21 16:34:59) 
 
 Zahvaljujem. 
 Kolega Zečeviću, Vaše izjašnjenje? 
 
 
 RADOŠ ZEČEVIĆ (31.03.21 16:35:02) 
 
 Za. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21 16:35:02) 
 
 Zahvaljujem. 
 Konstatujem da je glasalo 45 poslanika, 41 za, jedan protiv, tri uzdržana, pa  objavljujem da 
je Skupština usvojila Predlog odluke i za članicu Odbora za evropske integracije izabrana je 
Suada Zoronjić. 
 Idemo dalje Predlog odluke o razrješenju i izboru jednog Odbora za rodnu ravnopravnost 
Skupštine Crne Gore. 
 Administrativni odbor predložio je da se dužnosti člana Odbora za rodnu ravnopravnost 
razriješi Strahinja Bulajić, a za člana Odbora izabere Radoš Zečević. 
 Stavljam na glasanje Predlog odluke. 
 Izvolite elektronski kolege u sali. 
 Kolega Pavićeviću, Vaše izjašnjenje? 
 
 
 SRĐAN PAVIĆEVIĆ (31.03.21 16:35:58) 
 
 Za. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21 16:35:59) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poslaniče Zečeviću, Vaše izjašnjenje? 
 
 
 RADOŠ ZEČEVIĆ (31.03.21 16:36:02) 
 
 Za. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21 16:36:03) 
 



 Zahvaljujem. 
 Konstatujem da je ukupno glasalo 56 poslanika, 55 za, jedan protiv, bez uzdržanih glasova 
pa objavljujem da je Skupština usvojila Predlog odluke i dužnosti člana Odbora za rodnu 
ravnopravnost razriješen je Strahinja Bulajić, a za člana Odbora izabran je Radoš Zečević. 
 Idemo dalje - Predlog odluke o izboru jedne članice Odbora za turizam, poljoprivredu, 
ekologiju i prostorno planiranje Skupštine Crne Gore.  
 Administrativni odbor predložio je da se za članicu Odbora za turizam, poljoprivredu, 
ekologiju i prostorno planiranje izabere Suada Zoronjić. 
 Stavljam na glasanje Predlog odluke. 
 Izvolite elektronski kolege u sali. 
 Kolega Pavićeviću, Vaše izjašnjenje? 
 
 
 SRĐAN PAVIĆEVIĆ (31.03.21 16:36:56) 
 
 Za. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21 16:36:56) 
 
 Zahvaljujem. 
 Kolega Zečeviću, Vaše izjašnjenje? 
 
 
 RADOŠ ZEČEVIĆ (31.03.21 16:37:00) 
 
 Za. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21 16:37:01) 
 
 Zahvaljujem. 
 Glasalo je ukupno 45 poslanika, 42 za, bez glasova protiv, tri uzdržana glasa, pa 
objavljujem da je Skupština usvojila Predlog odluke i za članicu Odbora za turizam, poljoprivredu, 
ekologiju i prostorno planiranje izabrana je Suada  Zoronjić. 
 Predlog odluke o razrješenju jednog člana i izboru jedne članice Komisije za praćenje i 
kontrolu postupka privatizacije Skupštine Crne Gore. 
 Administrativni odbor predložio je da se dužnosti člana Komisije za praćenje i kontrolu 
postupka privatizacije razriješi Miloš Konatar, a za članicu Komisije izabere Božena Jelušić 
 Stavljam na glasanje Predlog odluke. 
 Izvolite elektronski kolege u sali. 
 Poslaniče Pavićeviću, Vaše izjašnjenje? 
 
 
 SRĐAN PAVIĆEVIĆ (31.03.21 16:38:00) 
 
 Glasam za. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21 16:38:01) 
 
 Zahvaljujem, poslaniku Pavićeviću. 
 Poslaniče Zečeviću, Vaše izjašnjenje? 
 
 



 RADOŠ ZEČEVIĆ (31.03.21 16:38:07) 
 
 Glasam za. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (31.03.21 16:38:07) 
 
 Zahvaljujem.  
 Konstatujem da su glasala 53 poslanika, 53 za, bez glasova protiv i uzdržana, pa 
objavljujem da je Skupština usvojila Predlog odluke i  dužnosti člana Komisije za praćenje i 
kontrolu postupka privatizacije razriješen je Miloš Konatar, a za članicu Komisije izabrana je 
Božena Jelušić. 
 Ovim je Druga sjednica Prvog redovnog (proljećnjeg) zasijedanja u 2021. godini završena.  
 Zahvaljujem kolegama poslanicima i poslanicama. 
 


